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Úvodní slovo starosty

Vážení spoluobčané,

Křižíkova ročenka, která popíše rok 2021, je již dvacátá pátá v řadě. Čtvrt století jsou popisovány 
události v našem správním území. Mám tu čest opět napsat několik příspěvků. 
Tento rok byl ještě ve znamení omezení a zákazů, ale již se žilo svobodněji, než v roce 2020. Město 
i úřad se s touto situací vypořádalo a dokázalo zvládnout všechny potřebné povinnosti a úkoly, které 
jsou v ročence popsány. 
V  září se mohla konat oslava Dne české státnosti, při které se slavnostně otevřel průtah II/186 
a chodníky v Klatovské ulici. Občané si mohli prohlédnout základní školu a její tři nově vybavené 
učebny a večer se pobavit na zábavě konané na náměstí. 
Nad rámec běžných činností byly provedeny obnovy vodovodních řadů a vybudování nových řadů 
vodovodu. Došlo k  propojení vodního zdroje v  Záhoří s  vodojemem na Hůrce. Byla zhotovena 
elektrická přípojka, která umožní čerpání vody z prameniště do vodojemu na Hůrce. V Záhoří je 
vody přebytek a nespotřebovaná voda odtéká přepadem. Podařilo se zrealizovat to, o čem se desetiletí 
jen mluvilo. 
Velkou a prospěšnou akcí bylo vybavení tří učeben v ZŠ Plánice z dotace MAS Pošumaví. Byla také 
úspěšně dokončena lesní cesta Háj v délce 2,1 km z dotačního programu MAS Pošumaví. 
V hasičské zbrojnici byla u garáží osazena nová sekční vrata s  elektrickým pohonem a vchodové 
dveře. Nové vchodové dveře má také spolkový dům. Část nákladů uhradila dotace z Plzeňského kraje. 
Po šesti letech žádostí o dotaci na rekonstrukci CAS Tatra 815 byla dotace schválena. Bylo vypsáno 
výběrové řízení, které vyhrála firma Kobit, spol. s.r.o., která 5. listopadu převzala vozidlo. Všechny 
tyto akce, ale i další jsou popsány v samostatných příspěvcích.
Rok 2021 byl velmi úspěšný a svědčí o tom množství provedených akcí. Hodnota všech těchto akcí, 
navýšení majetku města je uvedeno v investičních i neinvestičních výdajích města a v aktivách města.

Přeji příjemné čtení ročenky. 
Zdeněk Pavlíček

starosta města 
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Správní území v číslech roku 2021
Investiční výdaje:
Výdaje spojené s propojením Záhoří s vodovodem na Hůrce .......................................  1 008 365,41 Kč
Opravy vodovodů  ................................................................................................................  1 162 208,21 Kč
Kvasetice zásobování vodou – pokračování ......................................................................... 726 743,04 Kč 
Výměna vrat a vchodových dveří u SD  ..................................................................................  545 501,– Kč
Veřejné osvětlení – opravy .......................................................................................................  75 058,38 Kč

 – materiál  ...................................................................................................  209 663,– Kč
 – vánoční osvětlení ....................................................................................  255 371,– Kč

ZŠ Plánice – učebny .............................................................................................................  2 082 802,67 Kč
Dům pro sociální bydlení  ........................................................................................................  490 710,– Kč
VO Kostelní ul.  ..........................................................................................................................386.732,– Kč
Lesní cesta Háj  .....................................................................................................................  4 789 067,66 Kč
Kontejner SD ..............................................................................................................................  176 297,– Kč
Kanalizace Bližanovy ................................................................................................................  129 304,– Kč
Nákup lesních pozemků  ............................................................................................................  68 360,– Kč

Výdaje zajišťující chod správního území:
Oprava výtluků a opěrných zdí .................................................................................................  58 910,– Kč
Sběr a svoz komunálního a nebezpečného odpadu  ..........................................................  2 519 516,– Kč  

– oproti tomu úhrada od občanů ..............................................................  612 777,– Kč
Údržba zeleně ........................................................................................................................  1 279 304,32 Kč
Spotřeba elektrické energie pro veřejné osvětlení  ..............................................................  407 250,89 Kč
Bytový fond ...........................................................................................................................  2 163 001,04 Kč 

– z toho oprava střechy u bytovky čp. 358+359  ................................  1 590 102,54 Kč
Nebytové hospodářství ...........................................................................................................  451 563,82 Kč
Kompostárna na Boučku ........................................................................................................  622 010,21 Kč
Požární ochrana  ......................................................................................................................  859 631,98 Kč

– v tom DHDM  ..........................................................................................  143 668,– Kč
Dopravní obslužnost ...................................................................................................................  58 205,– Kč

Příspěvky spolkům a organizacím v roce 2021:
Plánicko, z. s. p. o .........................................................................................................................  22 164,– Kč
Spolek pro obnovu venkova .........................................................................................................  2 000,– Kč
Svaz měst a obcí .........................................................................................................................  11 848,56 Kč
Spolky správního území .............................................................................................................. 43 277,– Kč
Oblastní Charita ........................................................................................................................  228 000,– Kč
Program Ulice ................................................................................................................................  5 396,– Kč
Linka bezpečí  ................................................................................................................................  5 000,– Kč
Římskokatolická farnost Plánice .............................................................................................  150 000,– Kč
ČS provoz bankomatu .................................................................................................................  20 000,– Kč

V roce 2021 bylo přivítáno 9 miminek a příspěvek města byl  ...............................................  9 000,– Kč 
Věcné dary obyvatelstvu – dárkové balíčky životní výročí  ...................................................  51 710,– Kč
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Dar obcím postiženým tornádem v červnu 2021 .................................................................  250 000,– Kč
Obec Hrušky, Mikulčice, Lužice, město Hodonín – část Pánov, městys Moravská Nová Ves

Zdeňka Vojtová

Stav finančních prostředků na účtech města
v roce 2021

Leden 39 858 061,16 Kč

Únor 42 037 742,62 Kč

Březen 44 088 116,81 Kč

Duben 52 595 066,60 Kč

Květen  53 207 376,23 Kč

Červen  55 248 691,45 Kč

Červenec  56 162 919,92 Kč

Srpen 56 162 919,92 Kč

Září 53 350 939,97 Kč

Říjen  52 814 192,20 Kč

Listopad  54 156 701,68 Kč

Prosinec 56 493 205,74 Kč

Úvěr ve výši Kč:            -11 999 840,– 

Zdeňka Vojtová

Souhrnná hodnota majetku k 31. 12. 2021 je: 308 245 839,45 Kč 
V roce 2021 došlo k celkovému navýšení majetku o 10 23 851,32 Kč
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Zpráva o činnosti města a městského úřadu

Dámy a pánové, vážení spoluobčané, 

píše se rok 2022 a můžeme se ohlédnout za tím, jaký byl rok 2021 a co nám přinesl. Bohužel i v roce 
2021 se všechno točilo okolo pandemie Coronaviru a na celém území ČR byl dokonce vyhlášen nouzový 
stav. Každý den náš úřad přijímal od vlády, ministerstva zdravotnictví či krizového štábu různá opatření, 
zákazy či nařízení. Všichni nebo alespoň drtivá většina z nás se snažila dodržovat vyhlášená nařízení 
a opatření, ale i tak jsme se na úřadě neubránili nakažení touto infekční nemocí a úřad jsme byli nuceni na 
nějakou dobu pro veřejnost uzavřít a být v karanténě. 
Město Plánice prostřednictvím svých pracovníků a  hasičů ještě do nedávna na veřejných místech 
prováděla 2x týdně postřiky dezinfekčním roztokem. Dezinfekce se prováděla na autobusových 
zastávkách, odpočívadlech, ve zdravotním středisku, okolo obchodů, školy a pošty, u bankomatu, u nádob 
separovaného odpadu … vlastně úplně všude po celém správním území, kde se kumulují naši občané. 
Město Plánice tato činnost stála, a nadále i stojí, nemalé peníze. Za ochotu, nasazení a odvedenou práci 
v boji proti koronaviru, bych chtěl tímto velmi poděkovat našim pracovníkům a všem hasičům, kteří se na 
této činnosti podíleli a i nadále podílí. 
I v této nelehké době proběhlo na MěÚ Plánice několik periodických, ale i náhodných kontrol ze strany 
pověřených orgánů a tyto kontroly byly vždy se závěrem, že je vše v naprostém pořádku a bez zjištěného 
porušení zákona.

Pozemky a komplexní pozemkové úpravy
I v tomto roce pokračovaly práce na komplexních pozemkových úpravách a všichni si již přejeme, aby 
byly tyto úpravy hotové.
 
Vodohospodářská infrastruktura
Město Plánice v roce 2021 celkem vyrobilo téměř 59 tisíc m3 pitné vody a v domácnostech či objektech 
právnických osob bylo v  celém správním území spotřebováno více než 45 tisíc m3. Se zásobováním 
pitnou vodou v obci Štipoklasy nám pomáhá obec Nehodív, která nám pro domácnosti poskytla za úplatu 
3,5 tisíce m3 pitné vody. 
Odpadní vody jsou v  Plánici čištěné na dvou čistírnách odpadních vod a  v  tomto roce bylo celkem 
vyčištěno 120 tisíc m3 odpadních vod, kdy fakturováno bylo 37 tisíc m3. Bohužel se zvýšily náklady na 
čištění odpadních vod, proto muselo město Plánice přistoupit ke zvýšení ceny stočného z 30,00 Kč/m3 na 
37,37 Kč/m3 bez DPH. 
Město pořídilo nový software Datainfo Vodárenství, za pomoci kterého se aktualizuje evidence odběrných 
míst, sestaví nové smlouvy s odběrateli podle nové a aktuální legislativy a v novém účtovacím období 
2022–2023 se prostřednictvím tohoto softwaru budou provádět odečty a účtování. Z dosavadní praxe, 
kdy zálohy na vodné a stočné využívala jen malá část odběratelů a někteří dokonce vystavenou zálohovou 
fakturu ani neuhradili a řeší až závěrečné vyúčtování, bude v roce 2022 ustoupeno od čtvrtletních záloh. 
Některá města, která sama provozují vodovod a kanalizaci, úplně ustoupila od zálohové fakturace, což 
vedení města Plánice nechtělo připustit, a tak svým občanům umožní zvolení pololetní zálohy na vodné 
a stočné. Jedná se o vstřícný krok města hlavně k našim sociálně slabším občanům, kteří určitě za pololetní 
zálohy budou rádi a tuto možnost využijí.
Někteří z  vás si v  průběhu roku 2021 určitě všimli na pohled pozitivních změn na původní čistírně 
odpadních vod – ČOV 400EO na výjezdu z Plánice ve směru na Hnačov, o kterou se s velkou péčí stará 
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náš nový kolega Mgr. Miroslav Mára. Tento náš nový pracovník má v kompetenci nejen chod této ČOV, 
ale i například zajištění opravy poruch městských vodovodů a kanalizace, odečty vodoměrů a přípravu 
podkladů pro účtování a povinné statistiky, a další činnosti.
I  v  roce 2021 město Plánice pomáhalo občanům, kteří nejsou připojeni na městskou ČOV, a  těmto 
občanům vyváželo a likvidovalo odpadní vody. Částku 1 702,– Kč za vývoz jímky (max. 10 m3), která platí 
na celém správním území, město Plánice nezvýšilo a ponechalo v původní výši. Tuto možnost vývozu 
jímky a likvidace odpadních vod využívá čím dále tím více našich občanů. Službu vývozu jímek bude 
město provádět i v roce 2022 za stejnou částku.

Kompostárna Na Boučku
Rok 2021 byl konečně s větším množstvím srážek, které určitě pomohly našim lesům v boji proti kůrovci. 
Tyto srážky se promítly i na naší kompostárně, jejíž kapacita byla plně využita.
Odpad na kompostárnu je z údržby obecní zeleně a i od našich občanů ze zahrádek a sadů, kteří mají 
uložení trávy a  biologicky rozložitelného odpadu zdarma. Na kompostárnu mohou navážet vhodný 
materiál i farma Číhaň, obce Bolešiny a Obytce a i společnost Pošumavská odpadová, s.r.o. Tyto subjekty 
již za navezený odpad a  jeho zpracování městu hradí 350,– Kč/t bez DPH. Z  přijatého biologicky 
rozložitelného odpadu byl vyroben kvalitní kompost, který byl využit na údržbu obecní zeleně, pro 
zakládku lesní školky a část je připravena na rekultivaci skládky Na Boučku. 

Sečení trávy
I v roce 2021 se navázalo na úspěšnou spolupráci s některými spolky, které za finanční odměnu městu 
vypomohly s údržbou veřejných travnatých ploch uvnitř obcí. Za tuto pomoc posílám veliké díky do 
Pohoří, Křížovic, Nové Plánice, Mlynářovic, Bližanov, Plánice a částečně i do Kvasetic. 

ZŠ a MŠ Plánice
Na konci roku 2021 přijalo město Plánice rezignaci ředitele ZŠ a MŠ, a proto bude v roce 2022 vyhlášen 
konkurz na nového ředitele. 

Mgr. Jiří Haidinger  
tajemník MěÚ Plánice
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Část obce
Občané s platným (i adresa úřadu) trvalým pobytem

Celkem Muži Ženy

BLIŽANOVY 113 60 53

KŘÍŽOVICE 49 26 23

KVASETICE 127 68 59

LOVČICE 43 19 24

MLYNÁŘOVICE 30 13 17

NOVÁ PLÁNICE 58 27 31

PLÁNICE 911 453 458

POHOŘÍ 42 26 16

ŠTIPOKLASY 111 55 56

ZBYSLAV 74 43 31

ZDEBOŘICE 69 32 37

Celkem 1 627 822 805

Zpráva z úseku evidence obyvatel za rok 2021
 

V roce 2021 se v obvodu správního území našeho úřadu narodilo sedm nových občánků, pět holčiček 
a dva kluci. Dne 14. května 2021 přivítal do života starosta města Plánice pan Zdeněk Pavlíček devět 
nových občánků narozených v roce 2020. Malým občánkům byly předány dárky od města, maminky 
dostaly  kytičku, rodiče se podepsali do kroniky našeho města. Velice nás mrzelo, že nemohl malým 
občánkům zazpívat pěvecký sbor Základní školy Plánice. Věříme, že v roce 2022 se to podaří.  
Za celý rok 2021 se do našeho správního území přihlásilo 50 občanů, odhlásilo se 32 občanů a zemřelo   
22 občanů. Z tohoto pohybu obyvatel (nově přihlášených, odhlášených, narozených a zemřelých) vyplývá, 
že počet obyvatel v celém správním území města zůstal na stejném počtu jako v roce 2020. K 31. 12. 2021 
je v celém obvodu 1627 trvale žijících občanů. 

Přehled o počtech občanů v celém obvodu je v přiložené tabulce: 

Zdeňka Maršíková
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Vítání nových občánků
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Rekonstrukce CAS Tatra 815

Po pěti neúspěšných žádostech o dotaci na rekonstrukci CAS Tatra 815, bylo město úspěšné až na 
šestý pokus. Dotace na rekonstrukci činí 1  500  000,– Kč od MV HZS ČR a  Plzeňský kraj přidá 
500  000,– Kč. Bylo připraveno výběrové řízení, které město provedlo elektronicky přes portál 
Tender Aréna. Vysoutěžit zakázku se povedlo až na třetí pokus a vybraná firma Kobit, spol. s r.o.,        
Rozvojová 269, 165 00 Praha, rekonstrukci provede za 5 499 450,– Kč
Tatra byla předána 5. 11. 2021 a firma ji odvezla do Slatiňan, kde bude dělat nástavbu. Rekonstrukci 
podvozku, motoru a převodovky provede Serviscentrum Vysočina s.r.o. Jihlava, které k  tomu má 
potřebnou kvalifikaci od firmy Tatra. 
Rekonstrukce bude provedena podle specifikace, kterou připravilo HZS ČR. Tatra bude bez nutnosti 
častých oprav zajišťovat požární ochranu. Osobně jsem chtěl, aby byla využitelná i pro město. Bude 
moci zajistit dovoz pitné vody v rámci provozování vodovodů nebo umýt silnici. 
Tyto záležitosti si vyžádaly spoustu času a úsilí. Výsledek bude parádní a bude to odměna pro nás, co 
jsme na tom pracovali. Odměněni budou hlavně všichni členové JPO III, kterým se s novou Tatrou 
budou snadněji plnit všechny úkoly. 

Zdeněk Pavlíček
starosta města
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Výměna vrat a vchodových dveří v budově hasičské 
zbrojnice v Plánici

Budova zbrojnice má čtvery nová sekční vrata s elektrickým pohonem na dálkové ovládání. Troje 
vrata mají integrované vstupní dveře. V minulosti byla vrata několikrát opravována a již byla nutná 
výměna vrat pro jejich špatný stav. Jedním z důvodů jsou úspory energie na vytápění a snazší obsluha 
otevírání. Stávající křídlová vrata se při intenzivním sněžení, nebo při spadnutí sněhu ze střechy 
otvírala s velkou prodlevou, což je při výjezdu problém. Došlo také k výměně dveří, které vedou do 
zahrady a vchod do spolkového domu má nové hliníkové dveře. Na tuto akci jsem žádal o dotaci 
300 000,– Kč Plzeňský kraj z programu PSOV (Program stabilizace a obnovy venkova). Město získalo 
dotaci 240 000,– Kč a celá výměna stála 545 001,– Kč. Výměnu kvalitně provedla firma ESTILA, s.r.o. 
Vejprnice, která uspěla v  poptávkovém řízení. Na úpravách zbrojnice pracovali také zaměstnanci 
města a členové SDH. 
Bylo také pamatováno na Tatru, která se vrátí na základnu v  novém provedení. Její místo je 
vymalováno, podlaha natřena a  nově je zhotoveno zařízení pro odsávání výfukových plynů při 
startování vozidla.
Vzniklo zde zázemí srovnatelné s profesionálními stanicemi. Na této proměně má velkou zásluhu 
Roman Kohout, který zázemí zbrojnice dovedl k dokonalosti. 
Dalším přínosem je vodovodní řad do prostoru garáží, který umožní plnění cisteren. Tatra po 
rekonstrukci bude moci vozit pitnou vodu a  bude přínosem při provozování vodohospodářské 
infrastruktury. 

Zdeněk Pavlíček
starosta města
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Spolupráce s Hasičským záchranným sborem 
Plzeňského kraje

Technika profesionálních hasičů z  územního odboru v  Klatovech pomáhá městu při likvidaci 
nebezpečných stromů na našem správním území. I  v  roce 2021 bylo potřeba odstranit několik 
stromů, u kterých kvůli jejich velikosti nebo pro jejich špatný zdravotní stav hrozilo vyvrácení. 
Hasiči ze stanice Horažďovice také na objektu města opravili krytinu, která po vichřici ohrožovala 
chodce a hrozilo poškození budovy. 
Hasiči si s tím v rámci výcviku vždy poradí a městu ušetří peníze, které se mohou použít na vybavení 
jednotek SDH. 
Vedení HZS a všem hasičům patří za provádění těchto náročných prací velká pochvala a poděkování. 

Zdeněk Pavlíček
starosta města
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Oprava terasy před Základní školou 
Dr. Ing. Františka Křižíka v Plánici

Na jaře byla provedena oprava terasy u základní školy. Na financování akce byl použit dar partnerské 
obce Rubigen ve výši 150 000,– Kč, který náklady pokryl. Oprava se plánovala po dokončení výstavby 
průtahu a chodníků. Na zadláždění ploch byly použity žulové desky z chodníků v Klatovské ulici, 
i  díky tomu má terasa pořád historický vzhled. Opravu provedli pracovníci města na výbornou. 
Nabízí se odpověď na otázku, proč zaměstnáváte zedníka, potřebujete zedníka? Ano potřebujeme, 
protože nyní zvládneme i takové opravy městského majetku za poloviční náklady. Oslovil jsem dvě 
firmy a jedna nabídka byla dvojnásobná a druhá trojnásobná oproti našim nákladům. 

Zdeněk Pavlíček
starosta města
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Základní škola Dr. Ing. Františka Křižíka a mateřská 
škola Plánice, příspěvková organizace

Město Plánice se jako zřizovatel příspěvkové organizace stará o vybavení a opravy budov. V minulých 
letech bylo investováno v ZŠ do nového vytápění a rozvodu tepla z kotelny do budovy. Opraveny 
byly chodby ve všech patrech staré budovy. První a druhé patro se mimořádně povedlo a do této 
historické budovy takto opravená dlažba patří. Po rekonstrukci jsou také všechny toalety a došlo na 
další výměnu oken v budově. 
Škoda, že město nezískalo dotaci na „Stavební úpravy v areálu ZŠ Plánice“. Na tuto akci bylo žádáno 
dvakrát, poprvé na Ministerstvo pro místní rozvoj, kde byla dotace zamítnuta a podruhé na Národní 
sportovní agenturu, kde jsme v zásobníku akcí. 
Také MŠ v minulých letech doznala velkých změn v podobě přestavby a zateplení obou pavilonů. 
Zhotovení plynové přípojky a nového plynového topení. Připojení na kanalizaci a výstavba nových 
chodníků.
Novou záležitostí byla akce: „ZŠ Plánice – Pořízení nového vybavení pro učebny informatiky 
a  dílen pro řemeslnou a  technickou dovednost“. Při přípravě žádosti o  dotaci byl malý zájem 
a spolupráce ze strany školy. Škola mohla žádat sama, ale takovou možnost nevyužila. Potřeboval 
jsem jen vědět, pro kolik žáků a jak má být nábytek rozmístěn. U učebny informatiky jsem dostal 
odpověď, že je to plýtvání peněz a tento stav vybavení stačí. Z mého pohledu, by bylo trestuhodné 
o dotaci nežádat, protože míra dotace byla 95% z uznatelných nákladů. Nakonec se vše podařilo 
a žádost byla podána. Přístup školy se změnil nástupem nových pedagogických pracovníků, paní 
učitelky Ing. Jitky Jandové a  pana učitele Zdeňka Hrdličky, kteří měli představu, jak by to mělo 
vypadat. 
Firmy, které byly vybrány na základě výběrových řízení, svoji zakázku předaly včas a bez závad. Také 
pracovníci města přípravné práce provedli přesně podle požadavků. Všichni, kteří se na realizaci této 
akce podíleli, zaslouží pochvalu a poděkování. 
Ze zlepšení vybavení i oprav v ZŠ i MŠ mám obrovskou radosti a dobrý pocit z  toho, že jsem se 
nenechal počáteční reakcí školy otrávit. Společně s panem Mgr. Kamilem Pikhartem jsme podali 
žádost o dotaci a poté splnili všechny její náležitosti. Po zaúčtování výdajů a následném zařazení 
vybavení do majetku, které provedla paní účetní Zdeňka Vojtová, došlo ke kontrole ze strany 
poskytovatele dotace a k jejímu následnému proplacení.
Obrovskou radost mám také z kontroly účetnictví, které od doby, kdy začala pro školu pracovat paní 
účetní Iveta Povolná, je bez závad a nedostatků. V minulosti bylo účetnictví školy tragické, vedení 
školy bylo na tento stav opakovaně upozorňováno, přesto nápravu nezjednalo. 

Zdeněk Pavlíček
starosta města
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Odpadové hospodářství

Město Plánice se chová velmi šetrně k  životnímu prostředí. Za tuto činnost je často oceňováno, 
protože pro občany zajišťuje veškeré služby odpadového hospodářství.
Tyto služby začínají vývozem komunálních odpadů, které provádí Pošumavská odpadová, s.r.o., ve 
které má svůj podíl i město Plánice. 
V  obcích jsou určena místa k  odevzdávání skla, plastů a  papíru. Dále zde funguje sběrný dvůr 
do kterého mohou občané našeho správního území odevzdávat odpady. Sběrný dvůr provozuje 
Kovošrot Nepomuk, s.r.o. ve své provozovně v Plánici.
V kompostárně Na Boučku je postaráno i o BIO odpad, který mohou naši občané na kompostárně 
odevzdat zdarma. Je zde možné zpracovat i čistírenské kaly, což je pro město velká úspora oproti 
odvážení kalů k likvidaci. 
Přesto, že město pro své občany zajistilo tyto služby, najdou se tací, kteří odpady vyhodí do přírody. 
Pevně věřím, že to nejsou naši občané. 

Zdeněk Pavlíček
starosta města
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Rekonstrukce lesní cesty „Háj“

Registrační číslo žádosti: 20/004/19210/232/110/001735, Název projektu: Rekonstrukce lesní 
cesty „Háj“, Místo realizace projektu: lesní cesta, 340 34 Plánice, okres Klatovy. Celkové výdaje 
projektu 4 709 832,00 Kč. Celkové výdaje, na které může být poskytnuta dotace 4 709 832,00 Kč. 
Výdaje, ze kterých je stanovena dotace 4  709 832,00 Kč. Celková výše přiznané dotace 
4 238 848,00 Kč – 90,0 %. Příspěvek společenství EU 2 712 862,00 Kč – 64,0 %. Příspěvek z národních 
zdrojů 1525 986,00  Kč – 36,0 %.
Tento projekt vyžadoval hodně úsilí, protože musel být předělán z důvodu změny vyhlášky. Dále byla 
změna v pravidlech veřejné zakázky a musel se dvakrát dělal výběr zhotovitele. 
Zakázka byla původně rozdělena na dvě části. Po zjištění, že ve výzvě je dostatečná suma peněz, tak 
se mohla soutěžit najednou. Firma Stavimperk s.r.o., která zakázku vyhrála, odvedla výbornou práci.
Stavba je zkolaudovaná a 2,1 kilometru cesty může sloužit i jako cyklostezka, která zachrání méně 
trénované cyklisty před kopcem Šejtrok.

Zdeněk Pavlíček
starosta města



24



25



26

Připomenutí 76. výročí ukončení 2. světové války

Dne 5. května 2021 si město Plánice, jako každý rok, připomnělo výročí ukončení 2. světové 
války. Zástupci vedení města za účasti členů Sboru dobrovolných hasičů Plánice a  členů konvoje 
historických vojenských vozidel „Přátelé 4. obrněné divize Prácheňsko“ položili v  Plánici věnce 
u  pomníků padlých ve 2. světové válce. Z  důvodu protipandemických opatření oslavy proběhly 
v komorní atmosféře.

Jana Mastná
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Lesy Města Plánice

Lesy města Plánice (LHC – 318416) se téměř celé nachází v přírodní lesní oblasti č. 12 – Předhoří 
Šumavy a  Novohradských hor, pouze malá část leží v  PLO 10 – Středočeská pahorkatina. Lesní 
hospodářský celek tvoří větší počet částí o různé rozloze, jež jsou většinou součástmi větších lesních 
komplexů. Výjimkou je několik malých lesíků v  zemědělských pozemcích. Nadmořská výška 
se pohybuje od 510 m.n.m. (Plánický háj) do 728 m.n.m. (Zdebořice). Celková plocha pozemků 
určených k plnění funkcí lesa zařazených do LHP je 845,04 ha. 
Rok 2021 byl pátým rokem platnosti lesního hospodářského plánu, platného do 31. 12. 2026. 
Z tohoto plánu vycházejí závazná ustanovení: Celková výše těžeb – 56 850 m3, z toho 38 736 m3 těžba 
mýtní a 18 114 m3 těžba předmýtní. Minimální plošný rozsah výchovných zásahů v porostech do 
40  let věku – 341,51 ha, z toho na probírky připadá 207,43 ha a na prořezávky 134,08 ha. Minimální 
podíl melioračních a zpevňujících dřevin při obnově porostu – 26,44 %. 
Pátý rok platnosti plánu byl ve znamení ustupující kůrovcové kalamity, což se na konci roku projevilo 
zvýšením odbytu i ceny dřeva. Za uplynulý rok bylo vytěženo 7 647 m3. Zalesněno bylo 12,87 ha 
(tj.  81  433 ks sazenic), postaveno 7 440 m oplocenek, vyžnuto 80,92 ha a  dokončeno 19,64 ha 
prořezávek.
Ročním hospodařením v lesích bylo dosaženo zisku 6 629 736,– Kč (z toho 4 366 239,– Kč prodej 
dřevní hmoty a 2 263 497,– Kč dotace v lesnicví).

Ing. Jiří Bešťák
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Základní škola Dr. Ing. Františka Křižíka a mateřská
škola Plánice, příspěvková organizace

V roce 2021 pokračovala v celé republice neutěšená covidová situace a to se odrazilo i ve fungování 
naší školy. Částečné uzavírky střídaly uzavírky úplné, ve škole vévodila psychicky náročná, nepříliš 
oblíbená distanční výuka. Teprve v samotném závěru školního roku se situace poněkud stabilizovala 
a  bylo možné přivítat ve školních lavicích všechny zdravé děti. Od července došlo k  několika 
změnám v  pedagogickém sboru – po dlouholetém působení odešla do důchodu paní učitelka 
Mgr.  Jaroslava Marešová, nově byli přijati paní Mgr. Markéta Turjanicová, pan Mgr. Petr Šesták 
a paní Ing. Dana  Šrámková. S nástupem kolegyně Turjanicové bylo nutné zřídit další jazykovou 
učebnu a vybavit ji odpovídajícím zařízením, což se podařilo.
Hlavním tématem roku 2021 byla rekonstrukce a modernizace tří odborných učeben – dílen, fyziky 
a  informatiky. Zde se přes drobné počáteční neshody brzy podařilo mezi radnicí a  školou nalézt 
společnou řeč, což lze z velké části připsat na vrub diplomatického umu a osobního nasazení pana 
starosty, jakož i celého vedení města. Z pedagogů se sluší vyzdvihnout roli paní Ing. Jitky Jandové 
a  pana Zdeňka Hrdličky. Práce finišovaly celé léto, proto mohly být nové učebny veřejnosti 
představeny během svatováclavských slavností. 
Po měsících různých vládních zákazů a  restrikcí bylo konečně možné zorganizovat tradiční 
lampiónový průvod. Stalo se tak 24. září a účast byla opravdu masová.
Škola se zapojila do evropského projektu Šablony III, který přinese větší míru digitalizace do výuky. 
Z poskytnuté dotace byly pořízeny tablety a k nim příslušné nabíjecí stanice. 
V  listopadu proběhla v  prostorách školy vzpomínková akce k  výročí 17. listopadu, kdy po 
krátkém historickém úvodu ředitele školy následovalo pásmo písní Karla Kryla v  podání Jitky + 
Aleny Jandových a Zdeňka Hrdličky. 
Taktéž v listopadu byla založena stránka školy na facebooku. Pro rychlá sdělení a aktuality se tato 
aplikace jeví jako ideální platforma.
Poslední akcí konanou v  roce 2021 bylo 4. prosince zpívání u  vánočního stromku. Paní učitelka 
Mgr. Miroslava Hošťálková připravila děti opravdu dokonale a zúčastnění diváci odměnili všechny 
zpěvačky, zpěváky i hudebníky zaslouženým potleskem.
Práce v  modernizaci ale vlastně nikdy nekončí – například v  současné době finišuje zavedení 
jednotné stabilní internetové sítě ve všech prostorách školy.

Mgr. Dušan Kučera
ředitel školy
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Mateřská škola v Plánici v roce 2021

Rok 2021 byl pro nás pro všechny velkou neznámou. Přinesl nám všem spoustu překvapení, výzev 
a současně velkou dávku rozmanitých překážek. Ale i  „naše – vaše“ děti vedeme k tomu, že každá 
překážka se dá překonat, když se chce, tak jsme zdolávali i my všechny překážky a myslíme si, že se 
nám to zdárně podařilo. 
Začátek roku nám dopřál bohatou sněhovou peřinku, na které jsme se rádi vydováděli. Děti vytáhly 
boby, sáně, postavily sněhuláky, iglú, hledaly ve sněhu jako archeologové, také stopovaly yettiho 
a zároveň jsme se sněhem a ledem experimentovali a rovněž jsme ho obarvili do krásných barviček, 
aby nám bylo veselo. 
Také jsme „zavítali“ k Eskymákům a prozkoumali Grónsko. Další zemí, která nás zaujala, byl Vietnam. 
Děti si oblíbily krátké meditace a též je zaujala malba čajem při poslechu Vietnamské klasické hudby. 
Jelikož jsme dostávaly od dětí pěkné zpětné reakce, tak jsme krátké meditace s poslechem relaxační 
hudby zařadili do času určeného k odpočinku. A aby se dětem odpočívalo ještě příjemněji, tak kdo si 
přeje, dostane kapičku éterického vonného olejíčku na polštářek – pro sladké sny.
Na konci ledna jsme uspořádali již tradiční 4. ročník Superstar, kde nás děti překvapují vždy 
originálními představeními. Myslím, že tuto akci si užívají děti i všichni zaměstnanci MŠ. V únoru 
jsme uspořádali mini masopustní průvod. Pokresleni barvičkami na obličej, ověnčeni krepáky a za 
doprovodu hudebních nástrojů a zpěvu jsme si všichni znamenitě zatančili. A jestli nás neslyšela celá 
Plánice, tak bychom se tomu moc divili 
Na jaře na nás čekala pravá výzva – distanční výuka. I my učitelky jsme se naučily spoustu nových věcí 
a děti se aktivně účastnily. Snažily jsme se zadávat takové úkoly, abychom příliš rodiče nezatěžovaly 
a aby děti netrávily mnoho času u počítače. Také jsme s dětmi vytvořily „výstavkový plot“, kam nám 
s rodiči vystavovaly obrázky, které doma nakreslily. U plotu pro ně byla připravena sladká odměna. 
Děti nám také posílaly své fotografie a video pozdravy. Naše učitelská srdce jen plesala. Vždy nás to 
velmi potěšilo.
Na čarodějnice jsme se naštěstí mohli už „slétnout“ naživo, tak jsme si to náležitě i s ohýnkem a buřtíky 
užili. A  na konci května už velicí předškoláci podnikli noční výpravu zakončenou přespáním ve 
školce. Všichni byli velmi odvážní, a tak jsme se plni sil mohli vydat na pěší výlet do Kratic.
Na konci školkového roku nás čekala spousta zábavných akcí, mimo jiné: Klaun a  jeho pejsci, 
Divadlo Zahrada skřítků, vyšli jsme si pohrát na fotbalové hřiště, předškoláci se šli podívat do první 
třídy ZŠ, navštívili jsme plánické hasiče, vyšlápli jsme si na Velký kámen v Pohoří, navštívili jsme 
hudební zkušebnu – kde děti dostaly paličky na buben, z čehož byly nadšené, a také jsme podnikali 
delší výšlapy přírodou.
Školkový rok jsme zakončili klasickým pasováním předškoláků a popřáli jsme jim mnoho úspěchů 
a radostí na základní škole.
Ve školním roce 2021/2022 navštěvuje naši mateřskou školu 55 dětí. Z toho 17 dětí ve věku 3–4 roky, 
17 dětí ve věku 4–5 let a 21 předškoláků ve věku 5–6 let. V tomto školním roce jsme započali velmi 
příjemnou spolupráci s Domovem seniorů v Hnačově. Babičky a dědečkové nás dvakrát navštívili. 
Atmosféra byla velmi příjemná, děti samy pro návštěvu vše připravily, nakoupily, vyzdobily. A za 
odměnu dostaly sladká jablíčka a  písničku hranou na ukulele. Také přijel pejsek, kterého děti 
s radostí přivítaly. Všichni si společně prošli školku, popovídali si, zahráli si a babičky dětem přečetly 
pohádku. Ani na Vánoce děti nezapomněly a  do domova seniorů putovalo z  naší školky od dětí 
přáníčko.
Oslovili jsme i plánické fotbalisty a vznikla velmi příjemná sportovní akce v tělocvičně, kterou si děti 
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velmi užily.
Jako obvykle jsme navštěvovali solnou jeskyni, kde si děti vždy rády pohrají a  ještě si poslechnou 
pohádku. Při odchodu je čeká vždy vlídné slovo a hrst sladkých dobrot.
Na závěr roku nás vždy navštíví Mikuláš se svou družinou a pak již uklízíme, pečeme, dodržujeme 
lidové tradice, roznosíme přáníčka, zazpíváme koledy u stromečku a už se těšíme na dárečky. A tak 
je konec roku vždy uzavřen s velkou radostí a očekáváním, co bude dál.

Bc. Jaroslava Marešková



31



32

Z činnosti Policie ČR Obvodního oddělení Plánice 
za rok 2021

V roce 2021 bylo na teritoriu Obvodního oddělení v Plánici prověřováno a prošetřováno 49 případů 
trestných činů. V objasněnosti trestných činů bylo v roce 2021 dosaženo 71,43% úspěšnosti. Celý rok 
2021 byl poznamenán pandemií COVID-19, kdy policisté během celého roku prováděli kontroly nad 
dodržováním vydaných opatření. Oproti loňskému roku se nápad trestné činnosti zvýšil o necelých 
9 %. Tento nárůst je z velké míry způsoben vyhledáním trestných činů ze strany místních policistů na 
úseku dopravy, a to řidičů pod vlivem alkoholu a drog. Naopak došlo ke snížení krádeží vloupáním. 
Neustále dochází k  nárůstu trestné činnosti v  internetovém prostředí. Byly prověřovány přečiny 
„Maření výkonu úředního rozhodnutí a vykázání“, kde bylo vyhledáno celkem 13 řidičů, kteří řídili 
motorové vozidlo i přesto, že jim tato činnost byla rozhodnutím soudu nebo jiného orgánu veřejné 
moci zakázána. Zvýšil se počet řidičů přistižených při řízení motorového vozidla pod vlivem drog 
a alkoholu, kdy bylo zjištěno celkem 71 řidičů, z toho 44 řidičů pod vlivem alkoholu a to i včetně 
několika cyklistů. Vynikající prací na místě činu, zejména zajištěním stop a  jejich následným 
vyhodnocením, byl zjištěn pachatel, který se v roce 2008 a 2011 vloupal do dvou rekreačních chat. 
Rovněž se podařilo ve spolupráci se službou kriminální policie a  vyšetřování Královehradeckého 
kraje objasnit sérii vloupání do stanů a odstavených vozidel v ATC Hnačov. V oblasti přestupkového 
řízení pokračoval zvyšující se trend přestupků proti občanskému soužití a  přestupků volného 
pobíhání hospodářských zvířat a psů. Na úseku přestupkového řízení bylo zaevidováno celkem 407 
přestupků, z nichž 300 bylo řešeno v příkazním řízení. Rovněž 24 řidičům byl pro jejich protiprávní 
jednání zadržen řidičský průkaz. Ze strany policistů zdejšího OO Policie ČR Plánice je vykonávána 
každodenní obchůzková služba s  cílem zajistit klid a veřejný pořádek ve spravovaném služebním 
obvodu. Na úseku dopravy bylo za sledované období roku 2021 v našem služebním obvodu policií 
šetřeno celkem 21 dopravních nehod. Při těchto dopravních nehodách byla jedna osoba usmrcena 
a třináct osob bylo zraněno lehce. Dvě dopravní nehody byly způsobeny řidiči pod vlivem alkoholu. 
Zvýšil se i počet střetů motorového vozidla s lesní zvěří. V roce 2021 byly v našem služebním obvodu 
provedeny akce „Mládež“ zaměřené na kontroly týkající se podávání a prodeje alkoholických nápojů, 
drog a tabákových výrobků v restauracích nezletilým a mladistvým osobám. Dále byly ve spolupráci 
se skupinou služební kynologie provedeny kontroly chatových oblastí a kontroly chovných rybníků 
se zaměřením na zjištění pytláků. Zaměření zdejších policistů nesouvisí jen s  vyhledáváním 
pachatelů trestné činnosti, ale nemalá část jejich práce je věnována dohledu nad veřejným pořádkem 
při různých sportovních a  společenských akcích, např. pouť Nicov, lampiónový průvod v Plánici, 
výlov rybníka v obci Myslív, „Sraz socialistických vozidel“ Hnačov, benefiční koncerty v Nicovském 
kostele, Rally Pačejov, Šumava a  další. Tato práce je pak kladně hodnocena jejich organizátory. 
Činnost zdejších policistů ocenili i samotní občané formou děkovných dopisů.

komisař npor. Bc. František Zahálka
vedoucí oddělení
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Obce správního území

Bližanovy
Rok 2021 jsme začali se zákazy kvůli pandemii covid-19, ale i  přesto se v  naší vesnici podařilo 
uspořádat pár akcí. 
Jako každý rok jsme se scházeli u klubovny na našem oblíbeném středečním grilování. V  letním 
čase pořádali místní maminky a tatínkové dětský den plný soutěží a her. Muži si uspořádali tradiční 
nohejbal.
Členové SDH Bližanovy se účastnili začátkem srpna memoriálu Václava Nováčka v Číhani.
Podzimní čas jsme strávili na posvícenské zábavě pořádané hasiči. Zahráli jsme si turnaj v prší, při 
kterém jsme si zavzpomínali na kamarády, kteří nás navždy opustili.
Na začátku adventu jsme si připili svařákem a rozsvítili vánoční stromeček. Věříme, že v příštím roce 
2022 budeme moc pořádat více akcí.
Tímto bychom vás všechny chtěli pozvat na kapelu Zvlášňý škola, která nám zahraje 23. července 
u školy, a na všechny další akce, které budeme pořádat.

Za Osadní výbor Bližanovy
Dagmar Berény

Dětský denDětský den

Turnaj v pršíTurnaj v prší
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Kvasetice a Lovčice

I když jsme všichni doufali, že COVID a všechna související opatření a omezení pomalu, ale jistě 
v roce 2021 skončí, nebylo to bohužel tak jednoduché. Restrikce nás provázely po celý rok. Život 
v našich obcích tak opět probíhal spíše v rámci jednotlivých rodin a spolková činnost byla téměř 
nulová. 
Zrušeny byly výroční schůze, poprvé po dlouhé době neproběhl masopustní průvod, stejně tak jako 
velikonoční tradice či hlídání májí, a samozřejmě nebyla ani Májová zábava. 
Stejně jako všechny ostatní akce dopadly i hasičské soutěže a jarní fotbalové zápasy. I v této složité 
době se ale našli lidé, kteří se starali o veřejné prostory v obci. Díky tomu jsme mohli obdivovat 
například jarní výzdobu v okolí kapličky v Kvaseticích. Na stejné místo později přibyly i  slaměné 
postavy, u  kterých nejeden projíždějící motorista zpomalil. Zásluhou nemnoha dobrovolníků se 
podařilo také vyčistit koupaliště. Jako každý rok se mnozí občané obou vesnic podíleli na úklidu 
a sekání veřejných prostor. 
K rozvolnění opět došlo s příchodem léta, což využili například vodáci ke splouvání řeky Sázavy, 
a  také příznivci hudby k  návštěvám koncertů a  festivalů. Větší skupina se již tradičně v  srpnu 
vypravila na festival Chodrockfest do Domažlic. 

Exkurze vodáků v pivovaru Kynšperk

Vodáci – Sázava Chodrockfest Domažlice
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Na konci srpna se již také spustila fotbalová soutěž a příznivci tohoto sportu se tak mohli, aktivně či 
pasivně opět účastnit zápasů, a to nejen na kvasetickém fotbalovém hřišti. 
V  září již podmínky umožnily uspořádat lampionový průvod. Lidé už se na shledání jistě těšili 
a v mihotavém světle více než dvou desítek vydlabaných dýní si tak po dlouhé době mohli popovídat 
mnozí sousedé, kteří se sešli nejen z Kvasetic a Lovčic, ale i z dalších blízkých vesnic. 
O  první adventní neděli opět ozdobil náves rozsvícený stromek, na setkání pod ním a  zpívanou 
v klubovně ale bohužel nedošlo. Vynahradit se nám to podařilo až poslední den v roce. Na společný 
pochod lesem se závěrečným opékáním špekáčků na Maxbergu se vypravilo více než třicet poutníků. 
Byla to hezká tečka za jinak nepříliš vyvedeným rokem. Obec Plánice pokračovala v rozpracovaném 
projektu rekonstrukce vodovodního řadu v  Kvaseticích, který by se v  roce 2022 měl dostávat do 
své závěrečné fáze. Na žádost osadního výboru instalovali u autobusové zastávky pracovnicí města 
Plánice novou lavičku. 
V průběhu roku došlo k prodeji dalších dvou domů, které již delší dobu nebyly obydleny. Ožívat 
začaly také novostavby rozestavěné v předchozích letech. Doufáme, že se podaří opět obnovit činnost 
spolků a kulturní život v našich vesnicích, minimálně na úroveň před pandemií. K tomuto oživení si 
dovolujeme vyzvat zejména mladší generaci. 
Všem přejeme hodně zdraví a štěstí v dalším roce. 
I když události začátku tohoto roku přinášejí velké obavy, s velkou dávkou víry ve zdravý lidský rozum 
doufáme, že se vše brzy uklidní a lidé se budou moci vrátit ke svým běžným starostem a radostem.

Míra Forstl a Libor Forstl

Silvestr Maxberg
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Mlynářovice

Život ve vesnici začal probíhat podle podobného covidového scénáře jako minulý rok.
V průběhu jara jsme tradičně pracovali na sobotních brigádách v lese. Těžba kůrovcem napadených 
stromů je bohužel problém posledních let a nebere konce. Na vytěžení kulatiny navazuje úklid větví, 
příprava mýtin na sázení nových stromků a rozvoz palivového dřeva jednotlivým rodinám. 
Velikonoční svátky nebyly opět plné radosti a veselí. Pravidelné řehtání dětí a jejich průvod vesnicí 
vystřídal nezvyklý velikonoční klid – jako důsledek nařízených covidových opatření. 
Opět velice skromné společenské setkání proběhlo při stavbě máje 30. dubna. Přivezení, nazdobení 
a postavení máje, krátké postání u táboráku bez dalšího programu. Obvyklý květnový májový průvod 
s kapelou se také nekonal.
Podobně dopadlo pořádání dětského odpoledne, které dlouhodobě u  nás na hřišti pořádalo MS 
Posavádka – nekonalo se.
29. KAMEJK CUP – nohejbalový turnaj se také nekonal. Konstelace covidového léta nám prostě 
nesvědčí. Je to historicky první přerušení v konání turnaje. Ten jsme dokázali pořádat neuvěřitelných 
28 let v řadě. 
Říjnovou akci, odložený výlov rybníka pod vsí, jsme zorganizovat dokázali. Konečně v nás mohla opět 
propuknout rybářská vášeň, radost z úlovků. Poté následoval tradiční rozvoz ryb do každé rodiny ve 
vsi. Atmosféru výlovu si nejvíc užívaly děti. Všichni zúčastnění pak prožili společné setkání, které 
připomenulo návrat k normálnímu životu. V průběhu dne jsme zároveň dokázali vyčistit a uklidit 
břehy rybníka před jeho opětovným napuštěním. 
Děkuji všem občanům za odvedenou práci v průběhu minulého období. Máme za sebou rok, který byl 
opět silně poznamenán vývojem pandemie, ale také rok, který měl několik náznaků, že si dokážeme 
i v takových časech najít k sobě cestu a vzájemně si pomáhat. Je to obrovská přednost vzájemného 
soužití ve vesnici, na kterém budeme stavět naši budoucnost. 

Přeji všem v roce 2022 pevné zdraví, štěstí a rodinnou pohodu. 

František Baštář



37



38

Nová Plánice

Rok se s rokem sešel a máme tu rok 2021, který byl opět plný zákazů, a doby, kdy jsme se nemohli 
scházet a pořádat různé akce.
Kvůli zákazům přišly naše děti o oblíbené tradiční řehtání o velikonočních svátcích. Doufáme, že 
příští rok se naše děti projdou vesnici a přivítají svátky jara. 
V době, kdy jsme se mohli zase všichni sejít, jsme poseděli u klubovny a oslavili „pozdější máj“. 
V červnu se naše děti vyřádily na dětském dnu plném zábavy, her a dobrého jídla. Tímto bychom rádi 
pozvali všechny děti na dětský den pořádaný příští rok. 
Naši členové SDH se zúčastnili začátkem srpna memoriálu Václava Nováčka v  Číhani, tímto 
děkujeme pořadatelům za pozvání. Věříme, že příští rok se budeme moci scházet více.

Za osadní výbor
Kovářík Petr

Dětský den
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Pohoří

Vítám vás v novém roce. Rok 2021 byl opět rokem pro všechny náročným a těžkým. Přes veškeré 
příkazy a  zákazy se nám podařilo uskutečnit tradice každoroční i  nevšední, i   když s  určitými 
omezeními. Nelze celý rok žít bez nějaké zábavy, kultury a setkávání se s ostatními lidmi.
Tříkrálová sbírka se neuskutečnila v klasické podobě, ale kasičky byly umístěny na veřejných místech 
v Plánici. Rovněž masopustní průvod se nekonal. V březnu během nouzového stavu, který skončil 
12. dubna, nastal zákaz přejíždění z okresu do okresu, což bylo až děsivé. Například z Pohoří na 
hřbitov do Myslíva, pod který spadáme farností, se nesmělo jet přes Polánku, mohlo se pouze přes 
Štipoklasy.
Počasí bylo takové, jak se na zimu sluší a patří. V lednu mrzlo a sněžilo. Únor byl mrazivý, teploty 
dosahovaly až -15°C a poslední týden nastalo téměř jaro. Zima se v březnu vrátila a zůstala až do 
dubna, který byl opravdu aprílový od -5°C až do +20°C. V tomto období se poráží nežádoucí stromy, 
a tak i v Pohoří padla stará lípa u chaloupky Primasů, kde pobýval J. K. Tyl. 

Celý květen bylo chladno, mohl za to tzv. efekt JET, který nás provázel i během stavění máje, na 
niž jsme umístili netradiční prvek – vlajku ČR, protože jsme měli radost, že snad nejhorší období 
s covidem je za námi.
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V  červenci se konal 3. ročník Srazu traktorů, sjelo se celkem 18 strojů – místních i  z  okolních 
vesnic. Akce proběhla za krásného počasí a skvělé nálady, jak už v Pohoří bývá zvykem. Velice se 
vydařily soutěže pro děti, při kterých nechyběly bohužel i menší úrazy. Video ke zhlédnutí je opět na 
YOU TUBE a fotografie na Rajče net. Nově byla naplánovaná rybářská soutěž na místním rybníku, 
kde bychom využili nově pořízené věci v majetku SDH Pohoří – jako gril, točení a  stávající věci, 
jako stan, lavičky apod., ale vzhledem ke špatnému počasí se soutěž neuskutečnila. Září provázelo 
pouťové posezení s  harmonikou, střelnicí a  pěkným počasím. Na konec listopadu připadl první 
advent a  s  ním spojené zdobení stromečku. Akce je pravidelně pořádaná hlavně pro místní děti, 
které měly pod stromečkem připravené překvapení.
Konec roku je hektické období, ale na Silvestra jsme si všichni našli čas a za téměř jarního počasí 
vyrazili na Velký kámen, následně poseděli v klubovně a společně přivítali nový rok 2022.
Při všech tradicích, ale běží ve vsi i každodenní život se vším, co k němu patří. Bohužel nás navždy 
opustili tři občané, někteří se odstěhovali, jiní zase přistěhovali. Z  toho veselejšího jsme oslavili 
dvě zlaté svatby a jednu klasickou svatbu. Je moc hezké, že všechno zlé i dobré prožíváme všichni 
dohromady.
Naše akce navštěvují a vypomáhají nám i občané z nedalekých vesnic a my na oplátku zase chodíme 
na jejich akce a rovněž přiložíme ruce k dílu, např. na triatlonu v Polánce.
Městu Plánice moc děkujeme za výpomoc při udržování naší obce a pomoc při kulturních akcích 
formou dotací.

 Za obec Pohoří vás zdraví a v dalším roce přeje hodně sil
 Dagmar Valešová a Zdeňka Maršíková
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Štipoklasy

Vážení spoluobčané,
tak jako každý rok, i letos vám chceme napsat, jaké události v obci Štipoklasy v roce 2021 proběhly. 
Jistě všichni víme, jaká byla epidemická situace v  celém světě. Již druhým rokem jsme nemohli 
pořádat výroční valnou hromadu našich hasičů. Poprvé po dlouhé době nevyšly ani masky na 
masopustní průvod. Všichni jsme doufali, že za rok se opět na masopustu shledáme.
Ani naše děti nesměly o Velikonocích koledovat.
První akcí bylo postavení májky u klubovny SDH, avšak posezení se konat nesmělo.
Druhý červencový víkend hasiči a jejich přátelé vyrazili jako každý rok sjíždět řeku Otavu.
V  polovině srpna jsme si museli upravit posekané hřiště, než jsme mohli postavit stany na akci 
Pohádkový les. Přípravy této akce probíhaly celý týden. Díky ochotě a velkému nadšení našich členů 
SDH se zvláště dětským účastníkům v Pohádkovém lese velmi líbilo. Chtěli bychom velmi poděkovat 
všem sponzorům a také SDH Myslív za přípravu pěny, ve které se děti úžasně vyřádily. Tato akce je 
vždy náročná jak na přípravu, tak na úklid, a proto velký dík patří všem, kteří se na tom podílí.

V říjnu prošel naší vesnicí lampionový průvod, který byl zakončený krásným ohňostrojem a opékáním 
buřtů. Na srazu lampionového průvodu se děti domluvily na nacvičování vánočních koled.
A to již přišel první adventní víkend, kdy se sešli rodiče i prarodiče poslechnout si malé zpěváčky při 

Pohádkový les



42

rozsvěcování vánočního stromečku. Děkujeme manželům Vacíkovým a panu Slavíčkovi za hudební 
doprovod. Poděkování patří i rodičům, kteří s dětmi z důvodu trvající pandemie nacvičovali koledy 
také doma, a výborně je připravili.
Také Mikuláš se nesl v duchu pandemických opatření, přesto prošel naší vesnicí a potěšil se svojí 
družinou malé i velké.
Přejeme všem v roce 2022 hodně zdraví a budeme doufat, že se již situace zlepší, abychom se mohli 
scházet na našich akcích.

Výbor SDH Štipoklasy

Rozsvícení stromečku

Rozsvícení stromečku

Čerti
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ZBYSLAV
Rok 2021: bylo očekáváno, že už to ,,konečně skončí“, ale opak byl pravdou. Covid začal, postupně 
„navštěvoval“ každou rodinu, a to už musel každý brát vážně, protože když to píšeme, víme, jak vše 
v tomto roce, alespoň v naší vesnici dopadlo. Každý, kdo tím prošel, ví, že příznaky byly u každého 
jiné, někdy i dost nepříjemné. Na rozdíl od kritiků proběhlo pak očkování celkem v klidu. Také se 
projevilo to, že kdo nic nedělá, nic nezkazí, ale kritizovat, to jde každému. 
Prvních půl roku se nic nepořádalo, ale jak nastalo částečné rozvolňování, tak jsme začali plánovat. 
Občané se již těšili na první setkání v klubovně, které organizovali hasiči, samozřejmě s účastí všech 
občanů. A  když akce, tak určitě ne sportovní odpoledne, protože nás covid dostatečně vyčerpal, 
začali jsme grilováním masíčka na větším venkovním pekáči, kam se vejde asi čtyřicet porcí masa. 
Bylo to výborné, nic nezbylo. Byli jsme překvapeni účastí, i když všichni nebyli, někdo ještě bojoval 
s nemocí a někteří lidé se ještě i dnes bojí. Nikomu nemůžeme brát jeho rozhodnutí, ale ti co se 
dostavili, měli radost ze setkání, popovídali jsme si a vše jsme probrali. 
Po dalším rozvolnění jsme se dohodli, že uskutečníme již tradiční pochod, jednalo se o 14. ročník, 
dne 21. srpna. Do schránek jsme rozdali asi 200 pozvánek. Jak byla velká účast na gastro, tak jsme 
předpokládali hojnou účast i na pochodu. Všichni víte, že pokud vám mají přijít turisté, potřebujete 
i dostatek lidí na obsluhu. A to už začíná být problém, kolik je nás ve vesnici a ještě k tomu covid. 
Musím zde pochválit naši mladou generaci, která přislíbila účast při zajištění občerstvení na 
pochodu. To vše v pohodě zvládli. Na uvítání jsme měli připravený jako vždy chléb, sádlo a škvarky. 
Problém byl i v tom, že v této covidové době jsme nemohli objednat autobus, jelikož by nám nevzal 
více lidí. Vyřešili jsme to tím, že jsme zvolili pěší trasu Zbyslav – Mlýnské Struhadlo – Buzrakov, 
Kvasetice, Újezd a zpět do Zbyslavi. Trasa byla náročnější na značení, měřila něco přes 15 km. Dále 
byla připravena cyklotrasa, jedna 50 km a  mírnější 30 km. Všechny trasy byly pěkně označeny. 
V Kvaseticích nám po domluvě připravili pro účastníky občerstvení – chutný ovárek. Spolupráce 
to byla dobrá, turisté byli spokojeni. Při návratu čekalo na turisty ve Zbyslavi vytoužené posezení 
s harmonikou, klobásou a dobrým mokem. Pochodu se zúčastnilo 190 pěších turistů a 70 kolařů. 
To že se pochod líbí, potvrdila i účast. Touto cestou bychom chtěli všem, kteří se podíleli na zajištění 
akce osobně poděkovat. Pochod patří co do počtu účastníků mezi největší akce v  rámci města 
Plánice. Snad nám bude město nápomocno, až bude ,,normální rok“ a budeme potřebovat autobus, 
tak jako to bývalo jiné roky.

Pochod
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Pak se začalo opět trochu přitvrzovat, a tak chlapci, kteří organizují rybářské závody, zajistili poháry 
a připravili pro místní závody. Ty se povedly, žádné velké úlovky nebyly, ale za pěkného počasí se lidé 
zase sešli, popovídali, upekli špekáčky. Na závěr bylo vyhodnocení, rozdání pohárů třem nejlepším 
a i ostatní dostali malé dárečky.
Dne 2. října jsme se opět sešli v klubovně. Každá hospodyně přinesla své těsto a pekly se bramboráčky. 
Počasí nám ještě přálo, sedělo se venku, popíjelo pivko a  hodnotilo se, které jsou lepší. Nakonec 
chutnaly všechny. Účast byla asi 40 lidí.
Brzy po rybářských závodech 6. listopadu byl proveden kontrolní výlov rybníka Nebesák. Malé rybky 
byly vráceny do rybníka a ty větší se rozdělily mezi občany, a tak jsme měli na štědrovečerním stole 
kapříka z našeho rybníka. U rybníka bylo opět občerstvení, dršťková polévka a špekáčky. I omladina 
si to užila.

Na 1. adventní neděli jsme se sešli u  vánočního stromku, stromek jsme ozdobili a  dětičky nám 
zazpívaly koledy.
Závěrem trochu historie:
Naše vesnice v roce 2022 oslaví 470 let od první písemné zmínky. V roce 1552 bylo zapsáno několik 
usedlostí, název snad vznikl od jména Zdislav, který vlastnil půdu pro založení vesnice. Malé výročí 
znamená i  10 let od vybudování klubovny, byly tenkrát i  lidé, kteří pochybovali o  jejím využití. 
I v době covidu jsme ji dokázali využívat.

Výlov rybníka
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Vošouchy

Zpívání pod stromečkem

Tak ať se vám všem vrátí chuť do života, přestaneme se bát a přidají se i ti, kterým vyhovuje, že se 
nemusí nic.
Na závěr bychom vás všechny pozvali na letošní 15. turistický pochod, který bude 20. srpna 2022 od 
9.00 hodin na návsi ve Zbyslavi.
Tak hodně zdraví a úspěchů.

Brabec Miroslav st.
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Zbyslav – Stuchlovna

Po loňském prapodivném roce přišel ten letošní a nikdo nevěděl, co od něj čekat. Nepřišli tříkráloví 
koledníci, zato k nám jezdili kluci ze sboru dobrovolných hasičů Plánice dezinfikovat kontejnery 
a autobusovou zastávku. Za to jsme jim velmi vděčni, měli jsme dobrý pocit z toho, že nás alespoň 
tímto obětavým způsobem někdo chrání. Nemohli přijít ani velikonoční koledníci, ale ukázala 
se šikovnost našich sousedů, zajíčci byli radost pohledět a rozzářili úsměv na tvářích v té pro nás 
všechny nové době. V létě už situace dovolovala více, a tak na kurtech proběhlo sportovní odpoledne 
nutno dodat, že jako soukromá akce. Jinak jsme pořádali večerní sportování, nohejbal, volejbal, 
tenis, plechovkovou, jo to byla zábava. Také odpoledne stolních her se vyvedlo. Letní kino proběhlo 
zkušebně, a tak věřím, že v roce 2022 se bude moci uskutečnit pro širokou veřejnost. Do nevzhledného 
okolí autobusové zastávky se vrhly Anička Červená za pomoci Evy a Zuzanky z Vítkovic, patří jim 
za to veliký dík, protože dnes je to tam radost čekat, nejen na autobus. Ani v adventním čase naši 
šikovní sousedé nezaháleli a vyráběli krásné dekorace. O Vánocích jsme měli opět u kurtů krásný 
stromeček, ten je dílem kluků Fiziků a Matěje Vejskala. I jim děkujeme, protože přinášel radost nejen 
nám, ale i procházejícím a projíždějícím kolem. Naše studentky univerzity třetího věku absolvovaly 
v podzimním semestru kurz Pozoruhodný svět hub, a tak na Silvestra měly smaženici, protože si za 
humny nasbíraly hlívu ústřičnou a penízovku sametonohou. 

Monika Sladká
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Zdebořice

Od začátku roku náš veškerý život ovlivňoval covid a opatření s ním spojená. Bude to tedy spíše 
o tom, co se nekonalo.
V dlouhé historii našeho sboru dobrovolných hasičů se v lednu nekonala výroční valná hromada za 
rok 2020, a tak jsme se ani nedomluvili na nějakém veřejném životě a nechali jsme to, jak se říká, 
osudu.
Ke konci dubna, kdy se začala situace trochu vylepšovat, se nám podařilo postavit májku. Byla menší 
oproti předešlým, abychom ji postavili jen s několika málo lidmi. Od hlídání májky jsme upustili 
a věřili, že v  tomto nedobrém čase budou lidé rozumní a nebudeme si zbytečně škodit. Vyšlo to, 
májka vydržela.
Nekonal se pochod Habartice – Zdebořice. Místo pochodu se naší obcí prohnala Rallye Vltava. Když 
se v tuto dobu konaly pochody, tak v posledních letech skoro vždycky byla zima a deštivo. Při rallye 
bylo krásně. Měli jsme obavy, co takové množství aut udělá s cestami v obci. Kupodivu téměř nic. Jen 
se objevilo pár trochu zvětšených výmolů, ale ty organizátoři rallye do týdne opravili. 
Prázdniny, kdy byla opatření proti covidu trochu zmírněna, než jsme se stačili na něčem domluvit, 
tak byly za námi. A tak se nekonal turnaj v nohejbalu, Dětský den, ani pouťové posezení. 
Na závěr roku se nám podařilo už jen rozsvítit vánoční stromeček na návsi. Pak už zase začala platit 
další opatření proti covidu a to nás donutilo zrušit domluvený koncert v místním kostele.
No nebyl to vůbec pěkný rok. Myslím si, že nám to společné posezení a pobavení scházelo. Někomu 
více, někomu méně. Třeba nás to trochu upozorní, že bychom si toho společenského života měli více 
vážit a nelitovat času, který tomu věnujeme. Věřme, že všechno špatné, tak jako vždy, odnese čas 
a zase se nám vrátí takový ten běžný život s běžnými starostmi a  radostmi. 
Přeji nám všem, aby to bylo co nejdříve. 

Václav Lašek
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Z činnosti spolků a klubů

SDH Plánice
Činnost našeho sboru dobrovolných hasičů v roce 2021 byla značně omezena nařízením různých 
opatření z důvodu epidemie covid-19. Z těchto důvodů se také rušily hlavně kulturní a společenské 
akce jako stavění máje, výroční valná hromada našeho sboru, hasičský ples apod. V  nutných 
případech se konaly jen schůze výboru za dodržování všech vládních nařízení.
V rámci spolupráce s mládeží proběhla koncem školního roku v areálu hasičské zbrojnice exkurze 
pro mládež ZŠ Plánice.
Náš sbor se zúčastnil v  rámci okrsku pořádaného praktického cvičení a  školení, které proběhlo 
3. září ve venkovních prostorách v katastru obce Zborovy. Tato akce byla náhradou za dlouhodobé 
utlumení hasičské činnosti a zrušení soutěží. Cílem bylo oživení znalostí obsluhy hasičské techniky 
a její prověření.
Na 30. října jsme měli naplánované vepřové hody s  posezením a  soutěžemi. Z  této tradiční akce 
se uskutečnil pouze venkovní prodej produktů zabijačky pro veřejnost a další program byl zrušen 
z důvodů vydaných omezení při epidemii covid-19.
Jedinou činností, která nebyla omezená, byly výjezdy naší zásahové jednotky. 
Přehled událostí: 

• požáry – lesní, polní porost – 2x
 – dopravní prostředky – 1x
 – objekty, budovy – 3x

• likvidace padlých stromů – 11x 
• ostatní – technická pomoc, čerpání vody, transport pacienta apod. – 6x 
• dezinfekce veřejných prostor (několikadenní intervaly) – 6x
• únik nebezpečných látek – 1x

V  roce 2021 jsme si neužívali kultury a  soutěží, ale někteří naši členové se věnovali aktivně 
brigádnické činnosti. Převážná část brigád se soustředila na práce související s rekonstrukcí garáží 
hasičské zbrojnice. Vše probíhalo za spolupráce s městem Plánice a v návaznosti na firemní práce. 
Byl zhotoven nový rozvod plynu a vzduchu, dále bylo vybudováno zařízení na odvod zplodin (kouře) 
z  výfuků nastartovaných hasičských vozidel, rozvod vody a  odpadů. S  tímto souvisely zednické 
a malířské práce, úklid apod. Ve finále nám byla do garáží instalována nová výsuvná vrata, která 
oproti těm minulým dobře těsní a  usnadňují výjezd hasičských vozidel. Při těchto pracích přišel 
vhod i volný prostor po parkovaném vozidle CAS–32 – TATRA 815, které bylo převezeno k celkové 
repasi firmě KOBIT Jičín. Při financování rekonstrukce garáží i repase hasičského vozidla TATRA 
bude využito dotací. 
Děkuji všem členům, kteří aktivní činností přispěli ke splnění úkolů tohoto roku. Do dalšího roku 
přeji všem hodně zdraví a optimismu. Věřím, že příští rok budou příznivější podmínky a obnovíme 
činnost našeho sboru i ostatních spolků bez omezení dle našich představ a plánů.
 

Stanislav Tikal
starosta SDH Plánice
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TJ Sokol Plánice

Dne 31. července 2021 uspořádalo několik členů našeho spolku odpolední akci pro děti. Nazvali 
ji „S tajenkou okolo hřiště“. Za fotbalovým hřištěm v Plánici byla vyznačena asi 1 km dlouhá trasa 
s jedenácti otázkami. Cílem bylo najít všechny otázky a odpovědi napsat do připravené tajenky. Za 
správně vyluštěnou tajenku dostaly děti malou odměnu. 
Pokud se někdo chtěl zdržet, měl k  dispozici celé fotbalové hřiště, kde byla stanoviště s  různými 
soutěžemi a nechyběla ani tvořivá dílnička.
Celému odpoledni přálo počasí, a tak účast dětí i jejich doprovodu byla velice hojná. Myslím, že to 
bylo pro všechny zpříjemnění letních dnů.

Martina Brožíková
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Cvíčo Plánice

Po skoro roční přestávce způsobené koronavirovou epidemií jsme v září 2021 začali opět se cvičením 
našich nejmenších. Cvíčo pro rodiče s dětmi probíhá vždy v úterý od 16.00 do 17.00 hodin v tělocvičně 
v Plánici. V současné době je přihlášeno 23 dětí ve věku od 1 do 6 let, a kapacita je tak naplněna. 
Ke cvičení používáme vybavení tělocvičny, pomůcky jiných oddílů TJ Sokol Plánice a svoje nářadí, za 
ty roky nakoupené i svépomocí vyrobené. Snažíme se koncipovat cvičení i tematicky, např. podzim, 
zima, čerti, Vánoce, Velikonoce, zvířátka, auta apod. Děti musí plnit různé úkoly, překonávat 
překážky, běhat, skákat, spolupracovat, ale hrají i různé hry, učí se básničky a písničky s pohybem. 
Jsme rády, že cvičení děti baví, že se ho účastní i nové tváře, a my tak můžeme se cvíčem pokračovat.

Lenka Roubová a Mgr. Irena Ludvarová
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Oddíl kopané

Družstvo mužů
Po dvou zrušených sezonách kvůli pandemii došlo v plánickém fotbale k velkým změnám. Družstvo 
žáků a přípravky bylo zrušeno pro malý počet dětí a před otázkou zrušit/nezrušit stálo před sezonou 
2021/22 i družstvo mužů. Nakonec jsme se rozhodli družstvo mužů přihlásit, a tohle rozhodnutí se 
ukázalo jako správné.
Náš mladý tým se po podzimní části sezony nachází na krásném 4. místě s  26 body za 9 výher 
a 5 porážek (skóre 40:23). Na první místo v tabulce ztrácíme pouhých 5 bodů a jen 1 bod na 2. místo, 
které zaručuje postup ze 3. třídy do vytouženého okresu. Nejlépe se nám daří na domácím hřišti, kde 
jsme ztratili pouze 2 body ze 7 zápasů (porážka na penalty) a byli jsme po právu nejlepším celkem 
soutěže při zápasech na domácím hřišti. Za to vděčíme hlavně fanouškům, kteří se scházejí ve velkém 
počtu a dokážou nás vyburcovat k dobrému výsledku. 
Dalším úspěchem je první místo ve střelecké tabulce, a to hned dvou našich hráčů Lukáše Pláničky 
a Radka Kovaříka. Na kontě mají každý 15 střelených branek.
Jarní část sezony začínáme první víkend v  dubnu (jestli to covidová situace dovolí). Mužstvo 
mužů nastoupí pod vedením hrajícího trenéra Lukáše Pláničky v sestavě: Vašek Opl, Vojtěch Opl, 
Patrik Jílek, Marek Jílek, Adam Jílek, Tomáš Kohout, Josef Hora, Vlastimil Průcha, Jan Votýpka, 
Pavel Melichar, Radek Kovařík, Milan Novák, Ondřej Novák, Jiří Sýkora a Richard Lukeš. 
Na závěr bych chtěl poděkovat Jiřímu Kovaříkovi a Petru Drmlovi za fungování v roli pomezních 
rozhodčích, velké díky patří Pavlu Těžkému jako správci hřiště a Daně Těžké a jejímu kolektivu za to, 
že se starají o naše občerstvení. Fanouškům děkuji za návštěvnost a velkou podporu.
Přál bych si, aby sezona klukům vyšla podle jejich přestav, a aby je fotbal bavil jako dosud. Plánickému 
fotbalu bych dále přál, aby se děti ke sportu vrátily, aby je rodiče více podporovali a aby měli kluci 
kvalitní nástupce, nebo i nové spoluhráče.
Sportu zdar a fotbalu zvlášť.

předseda oddílu kopané 
Karel Pohanka
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Fotbalistky Plánice
V  říjnu 2021 jsme opět nastoupily do zimní části naší ligy ve složení – Martina Brožíková, 
Valérie  Brožíková, Tereza Sládková, Zuzana Roubová, Lenka Roubová, Jana Makovcová, 
Karolína  Makovcová, Jitka Roubová, Hana Procházková, Irena Ludvarová, Marta Lupoměská, 
Helena  Pliešovská, Lucie Němcová, Karolína Polenová a  Iveta Dunová – opět pod vedením 
Karla Pohanky. V první části ligy jsme se umístily na pátém místě ze sedmi přihlášených týmů. Před 
koncem roku byla naše liga z důvodu nových covidových opatřeních přerušena a v současné době se 
řeší, kdo a za jakých podmínek může v lize pokračovat. 
Každoročně pořádáme maškarní pro dospělé v  doprovodu kapely Plán B, kde nás pokaždé 
překvapujete skvělými maskami a hojnou účastí, za což velmi děkujeme. Letos je maškarní z důvodu 
vládních nařízení přesunuto na duben, tak doufáme, že se uvidíme.
Pokud by měl někdo z řad žen a dívek zájem se k nám připojit, minimální věková hranice je 12 let, 
zájemkyně se mohou osobně přihlásit u některé z hráček. 

Lenka Roubová
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Oddíl aerobiku
 Stejně jako v  minulém roce, tak i  v  roce 2021 jsme nemohli cvičit v  tělocvičně, neboť vnitřní 
sportoviště byla uzavřena pro veřejnost z  důvodu epidemiologických opatření. První cvičení se 
uskutečnilo až 7. října a zatím pokračuje, a to ve stejnou dobu každý čtvrtek od 19.00 do 20.00 hodin. 
Doufejme, že bude situace nadále příznivá a umožní nám každý týden protáhnout tělo ve prospěch 
našeho zdraví.
 

Marie Pláničková
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Myslivecký spolek Plánice, z.s.

I v  letošním mysliveckém roce nás limitovalo nařízení vlády, omezení pohybu osob na veřejnosti, 
zákaz vstupu neočkovaných osob do restaurací a omezení provozu restaurací. Někteří občané začali 
pracovat opět z domova a nesmělo se scházet více osob. Tyto zákazy se již začínají projevovat i na 
vztazích mezi lidmi. 
Z důvodu uzavření restaurace se výroční členská schůze neuskutečnila. Toto se bohužel odrazilo ve 
větší návštěvnosti honitby. Plán lovu jsme museli plnit a bezpečná střelba se stala ještě obtížnější. 
Často se setkáváme i za úplné tmy s lidmi v lesích. 
Na podzim jsme měli hon na bažanty, který se konal 30. října 2021. Také letos jsme byli kontrolováni 
policií ČR. Žádné závady ani porušení předpisů kontrola neshledala. Vše proběhlo v klidu a pořádku. 
Naháňky jsme měli celkem tři. Stavy divočáků v našem revíru však nejsou tak vysoké jako jinde 
v naší republice. Toto potvrzuje i výřad na naháňkách. 
Letos byla zase po roční přestávce uskutečněna Svatohubertská mše v chrámu Narození Panny Marie 
v Nicově, kde je náš spolek jedním z pořádajících členů. 
Někteří členové se začali více věnovat individuálním lovům. Nejvíce nás však trápí zvýšení pohybu 
osob a jejich čtyřnohých miláčků v přírodě, neboť tím je zvěř stále více rušena. 

Myslivosti zdar!

Karel Kvarda
předseda MS Plánice, z.s.
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Myslivecký spolek Bukovec – Zdebořice

 
Činnost našeho MS v uplynulém roce byla stejně, jak tomu bylo i v roce předešlém, velmi ovlivněna 
epidemiologickou situací. Spolková činnost, do níž patřily společenské akce, účast na schůzích 
a zejména společné hony, byla zcela utlumena. 
Plán myslivecké činnosti jsme byli nuceni plnit především individuálně. Členové našeho MS se tedy 
setkávali jen výjimečně. V průběhu mysliveckého roku se věnovali výkonu práva myslivosti, péčí 
o volně žijící zvěř, ale i o odlov dle zákona a chovatelských zásad. Pravidelně se starali o naše myslivecká 
zřízení tak, aby byla bezpečná a dobře sloužila. Díky tomu, že jsme často v honitbě, můžeme také 
dbát o její čistotu a pomáhat tak bojovat s negativními dopady velkého pohybu veřejnosti v lesích 
a na přilehlých pozemcích. Bohužel v poslední době vlivem nejrůznějších omezení společenského 
života se v přírodě pohybuje stále více lidí, kteří se ovšem rozhodně nechovají jak by měli. Procházky 
s volně pobíhajícími psy často i v pozdních odpoledních a večerních hodinách, jízdy pro zábavu po 
polních cestách na motorkách či dokonce čtyřkolkách působí zvěři stres, a tak se z původně denních 
živočichů stávají noční. To platí zejména o zvěři srnčí, která je v naší krajině nejhojnější. 

Do výčtu další činnosti patří přikrmování zvěře v  zimním období, začátkem jara pak asanace 
krmelců, počátkem léta vyhánění zvěře před kosením pícnin a  aplikace repelentních přípravků, 
abychom zabránili ztrátám na nově narozených mláďatech. Z vlastních zdrojů jsme pořídili plašiče, 
které se výborně osvědčily nejen během senosečí, ale také při ochraně čerstvě vyseté kukuřice. 
Brigádami pro Farmu Číhaň, se kterou pravidelně spolupracujeme, zajišťujeme jadrné krmivo. Dále 
jsme se věnovali výcviku loveckých psů, neboť i  kynologie patří neodmyslitelně k  výkonu práva 
mysliveckého. Bez připravených psů se jen obtížně dá dělat dosled a dohledávku ulovené zvěře. 
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Jak bylo již řečeno, přišli jsme o  možnost setkávat se na společných lovech a  také střeleckých 
soutěžích. Nicméně pro střelecký trénink jsme si našli v květnu příležitost a uspořádali jsme střelby 
jen v malém kolektivu členů našeho MS. 
Naše členská základna je malá, nicméně všichni členové se podle svých možností podílí jak na lovu, 
tak i na brigádnické činnosti.
Jedinou společenskou akcí minulého roku, na jejímž uspořádání jsme spolupracovali se sousedními 
mysliveckými spolky, byla tradiční Svatohuberská mše v Nicově. Je pravdou, že účast na ní je nižší 
než v minulých letech, ale rozhodně patří k těm nejdůležitějším tradičním událostem. Je příležitostí 
k  zamyšlení a zároveň tak můžeme finančně přispět na opravy významné kulturní památky, jíž je 
krásný barokní kostel v Nicově.
V  uplynulém roce 2021 nás bohužel zastihla i  velmi smutná zpráva o  předčasném úmrtí našeho 
dobrého přítele, pana Jana Bulánka. Ač nebyl myslivcem a ani oficiálně členem MS, patřil k nám, 
dlouhé roky vedl na společných honech skupinu honců a také se aktivně podílel i na další činnosti 
našeho spolku. Vzhledem k okolnostem jsme se s ním ani nemohli rozloučit tak, jak by si zasloužil 
a jak bychom si sami přáli. Všichni na něj vzpomínáme, neboť patřil k těm lidem, kolem kterých je 
vždy veselo a se kterými se člověk vždy rád potká. Čest jeho památce. 
Vážení myslivci, přátelé myslivosti a přírody, chtěl bych vám popřát do dalšího mysliveckého roku 
hodně zdraví a štěstí. Všichni doufáme, že epidemie už neovlivní následující období a vše se vrátí 
k  běžnému životu. Rádi se znovu budeme setkávat se všemi našimi přáteli myslivci a  budeme 
organizovat společné akce nejen pro ně, ale i pro veřejnost. 
„Myslivosti zdar!“

Jan Dufek
předseda MS Bukovec – Zdebořice
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Český rybářský svaz – místní organizace Plánice
MO ČRS má stále okolo 250 členů a z toho 50 členů mládeže do osmnácti let. I přes velký zájem 
nových členů se členská základna moc nemění. Hospodaříme na 13 ha chovných rybníků, které 
máme většinou pronajaté. Revíry máme dva, a  to mimopstruhový, který má plochu 9,5 ha, 
a pstruhový, který má 2 ha. Hlavní příprava na dobré hospodaření naší organizace je upřena hlavně 
na jarní měsíce, kdy se musí rybníky připravit na sezónu. Jedná se o  rybníky hlavně chovné, na 
kterých je celoročně mnoho práce. Začíná to vysazením ryb, dále udržováním hrází sekáním. Ryby 
musíme pravidelně přikrmovat, aby byly dobré přírůstky, které se projeví v podzimních výlovech. 
Ani v zimních měsících nezahálíme, udržujeme hráze rybníků vyřezáváním dřevin. Hlavním cílem 
bylo opravení rybníku Obory 1, kde jsme v první řadě museli obnovit přítok, který v podstatě byl 
nefunkční. Rekonstrukce rybníka byla nutná z důvodu výtěžnosti. Od října až do konce roku jsme 
prodávali ryby našim spoluobčanům. Na Vánoce tedy byly ryby z Plánice a okolí. Pokud můžeme 
soudit dle telefonátů, ryby byly velké a chutné, z  čehož máme velkou radost. Před Vánocemi nás 
navštívily děti z mateřské školy, které si prohlédly sádky, pohladily ryby a prohlédly klubovnu. Tam 
jsme jim řekli něco o chovu ryb. 

Nyní něco k činnosti místní organizace – musím začít naší chloubou, a tou je mládež. V lednu a únoru 
se konají kroužky, které jsou zakončeny závody vždy poslední neděli o prázdninách. Pravidelně se 
zúčastňuje až 20 dětí. Na rybárně jsme museli zrekonstruovat klubovnu, na kterou jsme dostali 
dotaci od kraje. Zpevnit prostory před garážemi a stejně tak se to muselo udělat v prostorách sádek, 
aby se tam dalo jezdit vozidly. Na závěr bych byl rád, aby nás už netrápil covid-19 a neomezoval nás 
v naší práci. Letošní zima byla příznivější a neudělala nám takové škody jako ta loňská. 
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Musím poděkovat hlavně sponzorům – firmě Zemní práce Hora J., soukromým zemědělcům 
p.  Hubertu Krompaskému a  p. Milanu Kováříkovi, firmě Pila Hrouda František. Dále patří 
poděkování také našim členům, kteří se podíleli na vánočním prodeji ryb. Výboru místní organizace 
spolu s  dozorčí komisi. O  veškeré naší činnosti a  aktivitách včetně fotodokumentace se můžete 
informovat na našich vlastních webových stránkách na adrese: http://rybariplanice.blog.cz.

S rybářským pozdravem „Petrův Zdar“
Václav Baxa
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Český zahrádkářský svaz

I naši spolkovou činnost ovlivnil v roce 2021 Covid. Jedinou akcí naší organizace, tou nejhlavnější, bylo 
to, že jsme mohli sedm týdnů moštovat. A to nám udělalo radost! Nezapomněli jsme ani na úpravu 
hrobu v Nicově.
Vánoční moštování také nic nepokazilo a v sobotu před zlatou nedělí zase hučel lis. Museli jsme sice 
dodržet nařízená pravidla, ale zdařilo se. Moštování provázela i malá vánoční výstava. Doufáme, že 
rok 2022 bude normální a nic nám nepokazí „zahradníkův rok“.
Zdraví a klid v duších přeje

Výbor ZO ČSZ Plánice
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Divadelní spolek Plánice 2021

Jako by to bylo včera, kdy jsem uzavírala článek o neukončené sezóně 2020 a kdy v jeho posledním 
odstavci stálo – kéž se brzy opět shledáme. Myslím, že každý z nás si to tak přál a každý z nás se 
denodenně uklidňoval mantrou – přece to už celé musí brzy skončit!
Neskončilo. Rok 2021 zase proletěl kolem jako namydlený blesk a  naši 18. sezónu nechal stále 
otevřenou. Tenor na roztrhání tedy ještě nedokončil svůj part, zejména díky autorským právům, 
která jsme zaplatili za konkrétní počet představení, jež nejsou dosud odehraná. A  to je jen jeden 
z důvodů, proč chceme sezónu dohrát, hlavně je totiž Tenor báječná a veselá hra, skvělé odreagování 
pro diváky, a to je určitě přesně to, co je v těžké době potřeba.
Jak asi víte, v první polovině roku jsme nehráli vůbec. Když se v březnu uzavřely okresy, nikdo si 
netroufl ani odhadovat, jakým směrem se celá situace bude ubírat. Až později, konkrétně v létě, jsme 
se konečně po dlouhé době sešli, abychom si popovídali a probrali, jaké máme možnosti. Vznikl tak 
plán zkoušek na celkem 3 představení. Oprašování mohlo začít. Naštěstí většina z nás texty v hlavě 
našla, stačilo si všechno jen trochu připomenout a rychle jsme se dostali do svých rolí zpět.

18. září 2021 jsme si v Chlumčanech řekli – tohle bylo letos naše nejlepší představení! Jak by ne, bylo 
v tu chvíli jediné, po více než roce, protože naposledy jsme Tenora hráli v létě 2020 v Nepomuku. 
A  ostudu jsme si rozhodně neudělali, dokonce jsme poznali nové příjemné prostředí, protože 

Zkouška v klubovně na zámku
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v Chlumčanech jsme hráli poprvé. Publikum nás přijalo vřele, a to nám dodalo novou energii.
A  ta se hodila, protože hned další týden nás čekalo představení v Nadějkově. A  s ním i  shledání 
s našimi báječnými přáteli po nekonečně dlouhé době. Zahrát jim Tenor na roztrhání byly trochu 
nervy, jelikož oni sami tento kousek v  minulosti také hráli, konkrétně v  roce 2009. Možná se na 
představení dívali přísnějším okem, ale my jsme to nepoznali, my jsme slyšeli jen smích a potlesk. 
A  bylo nám velkým potěšením, že jsme mohli po představení společně posedět a  popovídat si 
o všem, co se stalo v době, kdy jsme se neviděli. A že toho bylo! Je to neuvěřitelné, ale v roce 2022 
oslavíme už desetileté výročí naší “spolupráce” a hlavně našeho přátelství. A  jestli plánický rodák 
Antonín Čechoslav Fikar tohle odněkud shora sleduje, jistě z nás má velkou radost. 
Třetí a  zároveň poslední představení v  roce 2021 se odehrálo 13. listopadu v klatovském divadle. 
Od původního data, což bylo 13. března 2020, se jednalo o posun o neuvěřitelných 610 dnů! Poprvé 
jsme také hráli za přísných hygienických podmínek a museli jsme před vstupem do divadla našim 
návštěvníkům kontrolovat bezinfekčnost. Nebyla to zrovna činnost, ze které bychom skákali radostí, 
ale naši diváci skvěle spolupracovali, na představení se těšili a  my jsme moc rádi, že je přísné 
podmínky pro vstup do divadla neodradily. Odměnili jsme se jim za to povedeným představením 
a oni nám skvělou atmosférou a potleskem. 
Nakonec tenhle rok můžeme vyhodnotit jako úspěšný. Divadlu jsme se věnovali tak, jak nám 
umožňovala situace a naše osobní časové možnosti, protože samozřejmě divadlo je naše volnočasová 
aktivita a co si budeme povídat, leckomu se život za poslední dva roky změnil. 
Jsme ale hlavně rádi, že to všechno zvládáme ve zdraví. To samé přejeme i všem našim přátelům 
a fanouškům. Věříme, že se brzy potkáme a na to zdraví si budeme moct i připít. Možná to bude při 
Tenorovi, možná v rámci nějaké nové hry… Už o tom začínáme pomalu přemýšlet. 

Po představení v Chlumčanech



70

Po představení v Nadějkově

Stavění kulis v Chlumčanech Představení v Nadějkově

Ještě jednou hodně zdraví všem našim příznivcům a spoluobčanům z Plánice, zachovejte si dobrou 
náladu, a i když to v dnešní době je trochu nebezpečné slůvko, tak i pozitivní mysl.

Ing. Ivana Roubová, Divadelní spolek Plánice
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Spolek Vodník Hájovníček
 

Vážení spoluobčané,
náplní práce spolku Vodník Hájovníček je především práce s dětmi od těch nejmenších až po ty 
školou povinné. Jednou z největších akcí, kterou pořádáme, je Odpoledne u Hájovky pro malé i velké. 
Pro děti jsou připraveny různé soutěže, překážky, ukázka hasičské techniky, zajímavá vystoupení, 
hosté apod. Celý den je zakončen taneční zábavou. 
V roce 2021 náš spolek bohužel opět nebyl aktivní. Z hlediska koronavirové epidemie bylo možné akci 
s menšími omezeními uskutečnit, ale bohužel se objevily jiné překážky, které tomu bránily. Místo, 
kde se akce pravidelně koná, hasičské cvičiště Hájovka, bylo z technických důvodů uzavřeno a náš 
spolek nenašel v Plánici jiné vhodné místo, kde by se dal odpolední i večerní program uskutečnit. 
Co si přát do roku 2022. Určitě pevné zdraví, abychom se mohli všichni věnovat naplno své práci. 
Abychom se mohli věnovat tomu, co nás baví. Hasičům Plánice přejeme, aby se jim podařilo uskutečnit 
plány s  Hájovkou. Bez pronájmu jejich prostoru nemůže náš spolek pokračovat s  pořádáním již 
zaběhlé akce Odpoledne u Hájovky pro malé i velké, a vidět tak rozzářené oči dětí.

Za spolek Vodník Hájovníček 
Mgr. Irena Ludvarová
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Římskokatolická farnost Plánice 2021

V roce 2021 nás provázelo motto: 
„I kdyby pole nevydala pokrm, já přesto budu jásat v Hospodinu, svém spasiteli..“ /Hab.3,17–18/, 
které vyhlásil biskup Tomáš Holub. 
A skutečně, v tomto roce se jen omezeně konalo tříkrálové koledování, neproběhl „Zimní pochod 
Křižíkovou stezkou“, nebyl žádný křest, zato více než 16 pohřbů a  rozloučení. Byl to druhý rok 
pandemie covid-19. 

Zvláště jarní covidová vlna epidemie byla velmi náročná, vyžádala si mnoho obětí, dotkla se téměř 
všech – zvláště zdravotníků a lékařů, rodin, žáků i učitelů, živnostníků … , a to i na Plánicku. A v říjnu 
opět další vlna epidemie, včetně nouzového stavu, nových opatření i způsobů jak čelit již i 2. nebo 3. 
očkování. Poděkování patří mnohým!!!
Rovněž počty účastníků pravidelných bohoslužeb se zmenšily, v Plánici i Kydlinech na 20,  v některých 
obdobích i méně. Díky za možnost sledovat bohoslužby v mediích!
Přesto byly i  dobré a  radostné události! Bohoslužby se mohly slavit pravidelně jak v  Plánici 
a Kydlinech, Nicově a Zdebořicích, tak i v Němčicích a Habarticích. Rovněž poutě v Měcholupech, 
Plichticích, Zborovech, Mlýnském Struhadle, Předslavi, Nové Plánici, Nedaničkách či v Makově.
Všechny tři nicovské pouti se trefily do epidemicky příznivější doby – v  červenci jsme přivítali 
generálního vikáře P. Jakuba Holíka, v  záři vikáře P. Marka Hrice a  31. října při Svatohubertské 
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mši Myslivecké spolky. Navíc péčí Nicovského nadačního fondu se uskutečnilo 28. srpna Nicovské 
barokní odpoledne s procesím ze Zborov a koncertem a po dvou letech opět i Česká mše vánoční 
J. J. Ryby.
Byla také požehnána odborně opravená kaple v Mlýnském Struhadle, jedna nová stáj i jedna malá 
ordinace…
Vděčné ohlédnutí se týká také provedených oprav v r. 2021: Byla to další etapa oprav omítek věže 
plánického kostela a „kamenných váz“ (pro zajímavost, jejich výška je 170 cm a jsou žulové), opravy 
omítek věže kostela v Kydlinech, dvě etapy oprav varhan v Němčicích, elektrická přípojka ke kostelu 
ve Zborovech či nátěr věžičky v  Habarticích, … Poděkování městu Plánice, Sboru dobrovolných 
hasičů Plánice i dalším!
Z událostí v roce 2021 si připomeňme například také, že se 25. března (na svátek Zvěstování Páně)
poprvé rozsvítilo nové osvětlení Kostelní ulice, v květnu probíhaly v Nepomuku oslavy 300 let od 
blahořečení sv. Jana Nepomuckého, v Klatovech byl slavnostně požehnán krásně obnovený jezuitský 
kostel a v Plzni katedrála sv. Bartoloměje. Na přelomu července a srpna se konaly Letní olympijské 
hry v Tokiu, poté světová konference o klimatu v Glasgowě. V září to byly zvláště oslavy 1100 let 
mučednické smrti sv. Ludmily , návštěva papeže Františka na Slovensku a  v  Maďarsku, 9. října 
proběhly důležité volby do poslanecké sněmovny parlamentu ČR. Ze známých či blízkých osobností 
zemřeli pan Jan Bulánek (bývalý ředitel školy v Plánici), pan profesor Jan Sokol (filosof) nebo herečka 
paní Libuše Šafránková.
A jaké bylo počasí? Splnilo se „mokrý máj…“ – narostla „sena“ i hojně trávy. Na sv. Jana Křtitele 
postihlo 6 obcí na jižní Moravě ničivé tornádo. 15. července nás dostihla zpráva o velkých záplavách 
v Německu, které si vyžádaly více než 80 obětí na životech. Žně se opozdily, ale podařilo se nakonec 
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sklidit. Brambory byly menší.
Nakonec si společně připomeňme období adventu a Vánoc, při všech obtížích zkrášlené a nadlehčené 
– rozsvěcováním stromků, zpěvem dětí, Betlémským světlem, výzdobou kostelů i  svátečními 
bohoslužbami. S úctou myslíme na ty, kteří nás v tomto roce opustili a na společné úsilí – lidí dobré 
vůle – o pokoj, dobro a slávu Boží!
Poděkování patří mnohým, obcím, také Základní a Mateřské škole v Plánici, Charitě, také všem, kdo 
pečují o kostely a kaple, varhaníkům, zpěvákům, spolkům, zvoníkům, také všem nemocným i  za 
všechny modlitby!
Do roku 2022, který již naplno prožíváme, přejeme dětem radost a zdatnost v dobrém, všem nám sílu 
a vytrvalost – v úsilí uchovat a rozvíjet bohatství společné tradice i inspirace, naději, úctu, potřebné 
zdraví a Boží požehnání!!

Za plánickou farnost
P. Pavel Vrbenský
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Charitní pečovatelská služba Plánice v roce 2021

Rok 2021 je za námi. Z důvodu protiepidemických opatření bylo nutné trochu pozměnit chod služby 
a přizpůsobit aktivity střediska. Vše jsme zvládli a ani za těchto podmínek nedošlo k omezení pomoci 
našim uživatelům a podařilo se nám vyhovět všem, kteří se na nás obrátili.
Jsme rádi, že jsme mohli naše služby poskytovat neomezeně, a tak jsme pomáhali s hygienou, při péči 
o vlastní osobu, vozili obědy, pomáhali s úklidem, doprovázeli k lékaři nebo na nákupy, zajišťovali 
léky v klatovských lékárnách. 
Opatření se dotkla především Tříkrálové sbírky, kdy nemohly obcházet obce skupinky tří králů. Bylo 
možné přispívat do kasiček rozmístěných po celé Plánici i v okolních obcích. Děkujeme, že jste této 
možnosti využili a přispěli. Výtěžek sbírky v Plánici činil 26 656,– Kč.
Také pravidelně předáváme potravinové balíčky a drogerii občanům, kteří se nacházejí v hmotné 
nouzi. Děkujeme všem, kteří neváhají přispívat v rámci potravinové sbírky, jež se koná každoročně 
v klatovských supermarketech. 

Oblastní charita Klatovy provozuje tyto služby:
Domov pokojného stáří Naší Paní – Bc. Linda Balounová, tel. 376 340 113
Osobní asistence – Bc. Vendula Edlová, DiS. tel. 731 433 049,  376 340 143
Charitní pečovatelská služba – středisko Plánice, tel. 731 433 087
Charitní ošetřovatelská služba – Bc. Šárka Ráthová, tel. 731 433 086
Půjčovna kompenzačních pomůcek – Mgr. Stanislava Majerová, tel. 603 280 103
Charitní šatník – Vladimíra Flaxová, tel. 731 433 767
Azylový dům pro matky s dětmi – Blažková Martina, DiS. tel. 731 433 085
Klub Chapadlo – nízkoprahové zařízení pro děti a mládež – Mgr. Garguláková Denisa, tel. 730 546 456
Klub Budík – nízkoprahové zařízení pro děti a mládež – Mgr. Garguláková Denisa, tel. 730 546 456
Sociální poradna – Bc. Bínová Klára, DiS. tel. 731 433 044
V letošním roce bylo otevřeno komunitní centrum Dotek – jeho posláním je vzájemné setkávání lidí 
různého věku – Vlasáková Petra, tel. 731 433 082

Další informace najdete na www.charitakt.cz, v  kanceláři charitní pečovatelské služby Plánice, 
Náměstí 180, na tel. čísle 731 433 087. 

Děkujeme za spolupráci a podporu městu Plánice, plánické farnosti a všem vám, kteří nám pomáháte 
a podporujete nás. 

Za Chps Plánice A. Votýpková, R. Kaslová a M. Turjanicová
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Děkujeme všem dárcům 
a podporovatelům TS 2021. 

Průmyslové zboží Petr Dio 2.412,–
Květinářství Sluková  1.090,–
Městský úřad Plánice 2.226,–
Čerpací stanice G.A.S. Petroleum 2.220,–
Charitní pečovatelská služba Plánice 13.269,–
COOP Plánice 5.439,–
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Nicovský nadační fond

Vážení přátelé a příznivci Nicovského nadačního fondu, rádi bychom se s vámi podělili o souhrn 
našich kulturních aktivit v roce 2021. 
Pandemická situace v loňském roce nám již umožnila relativně bezproblémové konání kulturních 
akcí v nicovském kostele.
Stalo se již tradicí, že se na konci srpna setkáváme, abychom si připomínali důležité okamžiky 
z historie nicovského chrámu a události s ním spojené. 
Nicovské barokní odpoledne 2021 jsme tentokráte věnovali připomínce 300. výročí blahořečení 
svatého Jana Nepomuckého.
Po mnohaleté přestávce jsme alespoň symbolicky obnovili tradici procesí do nicovského kostela. 
Poslední procesí, z Velenov do Nicova, se totiž uskutečnilo v roce 1969. 
Znovuobnovené procesí se po úvodním koncertu zborovského pěveckého sboru Rozmarýny 
a komentované prohlídce rotundy svatého Jana Křtitele vydalo k Nicovu. Za zpěvu litanií a doprovodu 
dechové hudby Dupalka se procesí zastavilo u sochy svatého Jana Nepomuckého. Zde následovala 
duchovní promluva pátera Vrbenského a pátera Pavlíčka z Klenčí pod Čerchovem se zamyšlením 
nad životním a duchovním odkazem našeho významného světce. Odtud již procesí směřovalo do 
poutního chrámu v Nicově. Slavnostní fanfáry přivítaly poutníky a ukončily procesí před nicovským 
chrámem.
Vyvrcholením slavnostního odpoledne bylo provedení monumentálního Te Deum od Marc–Antoine 
Charpentiera v podání Sboru Čerchovan, orchestru a sólistů. Po koncertu proběhla komentovaná 
prohlídka kostela. 
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Po skončení hlavního programu se řada návštěvníků ještě prošla po Nicovské barokní stezce, 
která je provedla od mariánské kapličky kolem sochy sv. Jana Nepomuckého k vyhlídce na kostel 
a na šumavský hřeben. 
Doufáme, že se loňské putování ze Zborov do Nicova stane základem novodobého návratu 
k mnohasetletým tradicím, které obohatí nejen naše další společná setkávání, ale i životy každého 
z nás. 
Vznešenost, ušlechtilost, pokora poutníků i umělců… to bylo slavnostní Nicovské barokní odpoledne 
2021.
Na Boží hod vánoční jsme se opět po vynucené pauze sešli k prožití nádherného poselství České mše 
vánoční Jana Jakuba Ryby. S komorním orchestrem Musica Tusta vystoupil Pěvecký sbor Čerchovan 
z Domažlic se sólisty. 
Rádi bychom poděkovali Plzeňskému kraji, bez jehož finanční podpory pro Nicovský nadační fond, 
by se kulturní akce nemohly uskutečnit.
Děkujeme také městu Plánici a  plánické farnosti za přípravu a  pomoc při organizaci a  zajištění 
festivalu i koncertu.
Letos, pokud nám to situace dovolí, se budeme snažit pokračovat v benefičních koncertech, které již 
připravujeme. Letní barokní festival 2022 bychom opět chtěli spojit s procesím ze zborovské rotundy 
do nicovského chrámu.
Na závěr bychom rádi poděkovali vám všem, kteří svými finančními dary na koncertech nebo 
dary přímo zaslanými na transparentní účet, ale i  dalšími formami pomoci významně přispíváte 
k naplňování našeho společného úsilí o obnovu nicovského chrámu. Jedenáctý rok činnosti a třicet 
jedna realizovaných benefičních koncertů, tisíce věrných i  nově příchozích návštěvníků, ohlasy 
daleko přesahující Plánicko, vaše stálá podpora, to vše nás zavazuje ve snaze pokračovat v obnově 
architektonického dědictví našich předků a kulturním rozvoji širokého okolí.
Informace o nadačním fondu a kulturních akcích na www.nicov.eu

Držte se, přátelé, pevné zdraví a mnoho sil v této náročné době vám přejí členové Nicovského 
nadačního fondu
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Závěr

Vážení spoluobčané,
ročenka a její pětadvacáté pokračování Vám přineslo informace o dění v našem správním území za 
rok 2021. 
Tento rok byl pokračováním, oprav, rekonstrukcí, obnovy a  výstavby nových vodovodních řadů, 
kterých město udělalo téměř 1500 m. 
Město vykonávalo kvalitně správu svého území, provozovalo vodohospodářskou infrastrukturu. 
Staralo se o provoz dvou čistíren odpadních vod a vodovod v Plánici. Dále provozovalo vodovod 
v pěti obcích a pro všechny obce našeho správního území provádí vývoz jímek vlastním fekálním 
vozem. Pro celé správní území zajistilo zimní údržbu a pro občany také různé služby, což v minulosti 
neprovádělo. Město a úřad tyto služby pro občany zajišťuje za náklady, nechce vydělávat na svých 
občanech. Vždy se najde někdo nespokojený, ale tak to chodí a připadá mi, že se neumíme radovat 
z  úspěchů. Těch úspěchů je obrovské množství. Město Plánice patří mezi 20 procent nejlépe 
hospodařících obcí v ČR. Město za poslední dva roky navýšilo majetek o téměř 50 milionů. 
Během roku bylo provedeno hodně těch „neviditelných“, prací, které se skrývají pod zemí, nebo 
uvnitř budov a které jsou velmi potřebné pro fungování infrastruktury. 
V září se konají volby do zastupitelstva obcí a tak je i na Plánicku zvýšený zájem o kandidaturu do 
zastupitelstva města. Je však nutné uvést, že má město hodně připravených a rozdělaných projektů 
a plánů, které se musí nejen realizovat stavebně, ale i na toto zajistit finanční prostředky z  jiných 
zdrojů, aby byla městská kasa zatížena co nejméně. Mezi nejdůležitější rozdělané projekty patří 
například odkanalizování Nicovského předměstí, kompletní rekonstrukce vodojemu Kvasetice 
s vodovodním výtlakem, rekonstrukce kanalizace Bližanovy VKV2, výstavba dvou bytových domů 
pro sociální bydlení v Plánici a to včetně infrastruktury, rekonstrukce Kostelní ulice a prostranství 
okolo Kostela  sv. Blažeje, rekonstrukce sportovního areálu a  učeben ZŠ Plánice, rekonstrukce 
nemovitosti Plánice čp. 1 a další. Město Plánice připravuje nebo má již připravené projekty k realizaci 
v objemu nákladů cca 200 milionů Kč. Na několik projektů je již podána žádost o dotaci. Nyní záleží 
na každém z nás, aby zvolil správné vedení města, které bude schopno uvedené projekty zrealizovat.

Zdeněk Pavlíček
starosta města
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